
      

 

VESTRE SKOLE 

 Silkeborg kommune 

 

Dagsorden/referat - Skolebestyrelsesmøder 

Vestre skole - Skoleåret 19/20 

 
Møderække: 15/8, 17/9, 30/10, 28/11, 18/12, 23/1, 20/2, 24/3, 18/5, 18/6 

 

Tidspunkt: Kl. 18.00–21.00 Sted: Personalestuen   

 

Mødeleder: Carsten Bo Søndergaard Pedersen 

 

 

 

Faste pkt.: 

● Godkendelse af referat - Hvis ingen kommentarer er ref. godkendt efter 5 arb.dage 

● Meddelelser / Nyt fra 

- Ledelse 

- Skolebestyrelsesformanden 

- Henvendelser til bestyrelsen 

- Personale Undervisning 

- Personale Fritid 

- Elevråd 

● Evt. 

 



Dato 

18/12 

2019 

  Skolebestyrelsesmøde d. 18/12 – 2019 

Kl. 18.00 – 21.00 

Deltagere: Trine, Carsten, Maria, Gitte, Lars, 

Asbjørn, Esben, Peter, Kim, Line og Vibeke 

Afbud: Stephan, Victor og Winnie 

1)  18.00 – 

18.45 

(45 min.) 

 

Fælles spisning 

2)  18.45 – 

18.50 

(5 min.) 

Godkendelse af referat fra sidste møde 

(se referat fra sidste møde i dette dokument – under 

dagsorden for dette møde) 

Godkendt 

3)  18.50 – 

19.20 

(30 min.) 

Nyt fra: 

- ledelse  

Der kommer nyhedsbrev ud lige inden ferien, hvor 

Lars vil skrive noget om fravær osv. 

God julekoncert – positive tilbagemeldinger fra 

forældre 

 

- skolebestyrelsesformand/næstformand 

- henvendelser til bestyrelsen 

Gitte ønsker et punkt på til næste gang, som 

handler om pauserne på skolen – måske primært i 

indskolingen. Der kommer kommentarer fra 

forældre, som spørger ind til, hvad der sker i 

pauserne? Kan vi have det på til et møde, hvor vi 

sammen kan være med til at kvalificere pauserne. 

 

- personale undervisning 

Ansættelsessamtaler tordsag den 19.12.19. 96 

ansøgninger og 5 er inviteret til samtale 

 

- personale fritid 

- elevråd  

Lige afholdt æbleskivesalg, hvilket førte til 

overskud på ca. 1000 kr. 

 



3)  19.20 – 

19.45 

(25 min.) 

Skolebestyrelsens input til TRIVSELSPOLITIK 

- resultater fra processen på sidste 

skolebestyrelsesmøde 

Input: kunne der laves en video hvor elever og 

voksne sætter ord på, hvad man gør på Vestre 

Skole og hvordan det ”føles”. Vidoen kan ligge på 

skolens hjemmeside og bruges ved kommende 0. 

Klasses forældre. 

Der er en forventning til medarbejderne, at man  

arbejder professionelt didaktisk med trivsel. 

4)  19.45 – 

20.15 

(30 min.) 

Kvalitetsrapport (under udarbejdelse) 

- Lars orienterer om processen og indhold i 

kvalitetsrapporten 

- skolebestyrelsens kommentarer 

Input til skolebestyrelsens kommentarer i 

kvalitetsrapporten:  

Lars sender rapporten ud, når den er færdig. Han 

sender ud til alle. Carsten laver et udkast til 

skolebetyrelsens del – sender det hvorefter man 

kommenterer på det. Herefter laver Carsten et 2 

udkast som godkendes af bestyreksen. Deadline 

9.1.20 

5)  20.15 – 

20.35 

(20 min.) 

Processen med Lone Svejstrup  

- opsamling og næste skridt 

Lars og Carsten laver et årshjul til næste møde, som 

bestyrelsen gennemgår og derefter godkendes. 

6)  20.35 – 

20.40 

(15 min.) 

Evt. 

Line har været i kontakt med ”Skolens venner”, som 

gerne vil være med i vores Tante projekt. Det er 

skolens leder der skal indmelde, så derfor sender 

Line mailen videre til Lars. 

7)  20.40 – 

21.00 

(20 min.) 

Mødeevaluering 

Opsamling på hvordan deltagerne har oplevet 

aftenens møde 



    

Dato 

28/11 

2019 

  Skolebestyrelsesmøde d. 28/11 – 2019 

Kl. 19.00 – 21.00 

 

Deltagere: Carsten, Kim, Stephan, Esben, Peter, 

Victor, Asbjørn, Line, Vibeke, Trine og Maria 

Evt. afbud: Winnie og Gitte 

1)  19.00 – 

19.02 

(2 min.) 

Velkommen til elevrepræsentanter i skolebestyrelsen 

Victor 9Y 

Asbjørn 9Z 

2) O 19.02 – 

19.20 

(18 min.) 

 

Nyt fra: 

- ledelse (herunder kort orientering vedr. 

skolebestyrelsens kommunikation på AULA) 

- skolebestyrelsesformand/næstformand 

- henvendelser til bestyrelsen 

- personale undervisning 

- personale fritid 

- elevråd  

Vestre Skole har haft besøg af ledelsesgrupperne inden for 

Skoleafdelingen og Fælles Ejendomme. Her var fokus på de 

nye læringsmiljøer i bl.a. 9Y. Her fortalte elever og lærere, 

hvordan det fungerer med de nye læringsmiljøer. Victor 

fortæller, at det ikke har skabt den helt store forandring, men 

der er bedre mulighed for at finde det ”rum” der passer en 

bedst, når man skal arbejde.  

 

Vestre Skole har haft besøg af Huno (skolechef), som har 

været rundt på alle kommunens skoler for at sige farvel inden 

han går på pension med udgangen af juli. 

 

Elevrådsmøde på mellemtrinnet og i udskolingen. Vibeke er 

kontaktlærer på mellemtrinnet og Lars er i udskolingen. Begge 

elevråd bidrager med input til skolens trivselspolitik. 

 

Der er afholdt skoleopstartsmøde for kommende 0. klasser. Her 

ser det ud til at vi får 43 elever fra eget distrikt. Skolen håber- 

og regner med at der kommer nok elever til at oprette 2 klasser 

i det kommende skoleår. 

 



Der er afholdt skolefestudvalgsmøde, da der er initiativer på 

skolen i forhold til, om man kan afholde skolefesten på en 

anden og ny måde end de tidligere skolefester. Der arbejdes 

bl.a. på at trække skolefesten ned på skolen frem for 

Sydbyhallerne. 

 

Økonomi: Vi forventer, at vi går ud af 2019 med et overskud på 

ca. Kr. 800.000,- 

 

Evalueringsproces for skolens medarbejdere i forhold til 

APV’en der blev foretaget sidste år. Hertil blev der udarbejdet 

handleplaner, som der skulle evalueres på. Dette er nu gjort 

sammen med personalet og ekstern konsulent Casper 

Lorenzen. Der er grund til at glæde sig over fremgang på 

vigtige områder omkring tillid i organisationen. Der er blevet 

arbejdet med at skabe bedre samarbejdsrelationer, og det har 

båret frugt. Der er fortsat fokus på at styrke tilliden og 

samarbejdet i medarbejdergruppen på skolen. 

 

Henvendelse til Carsten fra et firma der tilbyder at komme ud til 

skolebestyrelsen og holde oplæg om PLOV. Men eftersom der 

er en PLOV-plan i kommunen vurderede Carsten, at det ikke 

var nødvendigt. 

 

Personale: Vi arbejder på Aula, hvilket stadig er meget nyt. 

Stadig en udfordring for de medarbejdere, som ikke ønsker at 

bruge NemID ved log in til personfølsomme beskeder. 

Derudover så arbejdes der med at tage de forskellige 

funktioner i AULA i brug i samarbejdet og kommunikationen 

med forældrene. 

Samtaler i uge 49 på mellemtrinnet. I ugen arbejdes der med 

Uge Skemarevolutionen – en alternativ organisering hvor 

eleverne inddrages i, hvordan opgaverne løses fleksibelt. 

Snart jul og juleklippetid.  

Klubben tager til Bruuns Galleri (Århus) i december med 6. 

årgang. Julefrokost i Klubben, hvor der inviteres på risengrød 

og pakkeleg. 

3. årgang tager en tur til Den Gamle By, og det samme gør 7. 

årgang.  

I fritidsdelen er der et behov for klarhed over, hvordan 

økonomien ser ud, da pædagogerne føler de løber stærkt. Det 

kan opleves mærkeligt, at pædagogerne er så meget med i 

undervisningen og der kommer vikarer på i sfo’en – det 

”hænger” ikke sammen for pædagogerne. 

 

Elevrådet:  

- der blev snakket om trivselspolitik.  

- Æbleskivesalg den 12. december 2019 



- Skolefestændringer: enighed om at det kunne være 

fedt at have skolefesten på skolen i stedet for oppe i 

hallen. Der mangler noget til de store elever, og det er 

ikke super at ”danse med de små” til skolefesten. 

- Asbjørn og Victor deltager på 

skolebestyrelsesmøderne 

3) O/D 19.20 – 

19.30 

(10 min.) 

Opfølgning på forældresamarbejdet  

- Trine har talt med forældrerådet i 2A 
Trine meldte sig sammen med Vagn, for at være nysgerrig på, 

hvad der kan styrke forældresamarbejdet. 

Trine foreslår, vi nedsætter en arbejdsgruppe der kigger mere 

på, hvad det gode forældresamarbejde indeholder, og hvad vi 

fra skolen kan gøre for at styrke dette samarbejde. 

2A har lavet en oversigt over, hvilke aktiviteter de som forældre 

kan/vil stå for i skoleåret samt et dokument med de aftaler, de 

har indgået i klassen – dette kan bruges i bestyrelsens arbejde 

med principper for det gode skole/hjem samarbejde, og et 

”idekatalog” til forældrerådene på de forskellige årgange. 

Arbejdsgruppe: Maria og Trine 

Maria og Trine finder ud af, hvornår de går i gang med det og 

melder tilbage til Carsten og Lars i forhold til, hvornår det skal 

på dagsordenen som et punkt.  

Carsten har et tidligere idékatalog, som han sender til Maria og 

Trine. Dokumentet kan bruges til inspiration og kan eventuelt 

opdateres med nye vinkler og forslag. 

4) O/D/B 19.30 – 

20.15 

(45 min.) 

Skolebestyrelsens input til TRIVSELSPOLITIK 

(proces) 

Hvad kan jeg ud fra min rolle på Vestre Skole gøre for den 

gode trivsel på Vestre Skole? 

Skolebestyrelsen bidrager med input til medarbejdernes og 

elevernes arbejde med trivselspolitikken. 

 

Bestyrelsen ønsker, at de input der kom fra de forskellige 

grupper sendes ud sammen med rammen for processen. 

5) O/D/B 20.15 –  

20.25 

(10 min.) 

Tante-projekt – næste skridt 

- Se bilag 

Bestyrelsen er enige om, at det er en god ide, og der arbejdes 

videre med projektet. 

Spørge Skolens Venner – som bruges på Sølystskolen. Line 

tager kontakt. 

Når der er lavet en ”rammebeskrivelse” skal dokumentet 

sendes ind til juridisk tjek ved Silkeborg kommune. Dette 

undersøger Stephan. 

Maria vil gerne være tovholder i forhold til at involvere 

nærmiljøet – tage kontakt til Sydbyens aktivitetsråd. 

Punktet tages op i bestyrelsen igen. 



6) O 20.25 – 

20.35 

(10 min.) 

Elevfravær – nye retningslinjer 

- Vigtigt at vide som forældre 

Skærpet registrering. Vi registrerer elevfravær elektronisk hver 

dag på Vestre Skole. 

Der sendes informationer om dette ud til forældrene, så man er 

informeret om, hvad der forventes af forældrene i forhold til den 

skærpet registrering. 

7)  20.35 – 

20.40 

(5 min.) 

Processen med Lone Svejstrup  

- Kort (kommer på mødet i december) 

UDSAT TIL MØDET I DECEMBER 

8)  20.40 – 

20.45 

(5 min.) 

Evt. 

Ingen punkter 

8) O/D 20.45 – 

21.00 

(15 min.) 

Mødeevaluering 

- Opsamling på hvordan deltagerne har oplevet 

aftenens møde 

    

Dato 

30/10 

2019 

  Skolebestyrelsesmøde d. 30/10 – 2019 

Kl. 18.00 – 21.00 

 

Deltagere: 

 

Evt. afbud: 

 

(der vil være noget frugt og noget sødt, men der bliver 

ikke serveret aftensmad til mødet) 

 

   Velkommen til Esben Vester Morsing, lærer og 

tillidsrepræsentant for lærerne. 

Esben har tilbudt sig som vikar i skolebestyrelsen for 

Maria, mens hun er sygemeldt. 



1) O, D og B 18.00 – 

20.00 

(2 timer) 

Proces (faciliteret af Lone Klausholt Svejstrup, 

skoleafdelingen) vedr.: 

“Skolebestyrelsens indre liv” - arbejde med det gode 

samarbejde og den gode dagsorden  

 

2) O 20.00 – 

20.15 

(15 min.) 

Nyt fra: 

- ledelse  

- skolebestyrelsesformand/næstformand 

- henvendelser til bestyrelsen 

- personale undervisning 

- personale fritid 

- elevråd 

 

3) O  20.15 – 

20.25 

(10 min.) 

 

Besparelser – kort orientering om status 

 

4) O, D og B 20.25 – 

20.40 

(15 min.) 

 

Trivselspolitik  

– orientering om proces og punkt på næste møde: 

Input til skolens trivselspolitik på næste 

skolebestyrelsesmøde d. 28/11 

5) O, D og B 20.40 –  

20.55 

(15 min.) 

 

Kort evaluering af aftenens møde og proces. 

 

6) O, D og B 20.55 – 

21.00 

(5 min.) 

 

Evt. 

    



Dato  

17/9 

2019 

  Skolebestyrelsesmøde d. 17/9 – 2019 

Kl. 17.00 – 22.00 

 

1)  17.00 – 

20.30 

Proces (faciliteret af Lone Klausholt Svejstrup, 

skoleafdelingen) vedr.: 

- skolens værdigrundlag – hvordan ser værdierne 

ud, når de ’leves’?  

- det gode samarbejde i skolebestyrelsen 

(indflydelse gennem samarbejde) 

- arbejdet med principper (hvorfor, hvordan, 

sammenhæng mellem principper og tilsyn) 

- plan for arbejdet / prioritering / årshjul for 

arbejdet med principper m.m.  

Overordnet tema for processen – vi ønsker at være i 

dialog om fælles forståelse for opgaverne i 

skolebestyrelsen, forventningsafstemning, gode 

konkrete aftaler fremadrettet, kvalificering af vores 

arbejde i skolebestyrelsen. 

 

2)  20.30 – 

20.40 

Godkendelse af referat fra sidste 

skolebestyrelsesmøde 

Referat godkendt. 

 

3)  20.40 – 

21.15 

Nyt fra: 

- ledelse 

- skolebestyrelsesformand/næstformand,  

- henvendelser til bestyrelsen,  

- personale undervisning,  

- personale fritid,  

- elevråd 

 

4)  21.15 – 

21.45 

Besparelser på skoleområdet  

Lars orienterede om de aktuelle tiltag, som skolen er nødt 

til at iværksætte for at leve op til de besparelseskrav, som 

skolen er underlagt med den nuværende situation i 

Silkeborg Kommune. 



Der blev drøftet muligheden for, at skolebestyrelsen laver 

et læserbrev til Midtjyllands Avis/ åbent brev til Børne- og 

Ungeudvalget vedr. besparelserne. 

Det blev aftalt, at et bestyrelsesmedlem ville lave et 

udkast til et læserbrev. Dette sendes til de øvrige 

bestyrelsesmedlemmer til gennemsyn og kommentering. 

 

 

5)  21.45 – 

21.55 

Opsamling på aftenens møde, proces m.m. 

 

Der var tilfredshed med aftenens proces, som Lone 

Svejstrup styrede skolebestyrelsen godt igennem. 

 

6)  21.55 – 

22.00 

Evt. 

 

Der arbejdes på at få Lone Svejstrup til at facilitere anden 

del af processen omkring ’Skolebestyrelsens indre liv’ på 

næste skolebestyrelsesmøde d. 30/10. 

 

Dato 

15/8 

2019 

  Skolebestyrelsesmøde d. 15/8 -2019 

kl. 18.00 – 21.00 (ekstra tid på dette møde) 

 

Referent: 

Til stede: 

Fraværende: 

1)  18.00 – 

18.30 

(30 min.) 

Nyt fra  

 

- Ledelse 

 

- Skolebestyrelsesformanden / næstformanden 

 

- Henvendelser til bestyrelsen 

 

- Personale Undervisning 

 

- Personale Fritid 

 



- Elevråd 

 

2)  18.30 – 

19.15 

(45 min.) 

Plan for fælles procesdag  

(der er afsat ekstra tid på mødet til dette punkt) 

 

3)  19.15 – 

19.35 

(20 min.) 

Høring – budget 2020 

 

Se bilag. 

 

4)  19.35 – 

20.00 

(25 min.) 

Plan for kommende møder – mødekalender  

 

Årshjul – aktiviteter (herunder drøftelse af evt. fælles 

arrangement for forældre) 

 

 

5)  20.00 – 

20.20 

(20 min.) 

Forældremøder på alle årgange – fælles ’dagsorden’ 

 

- Tidspunkter for forældremøder på alle årgange / 

SB-deltagelse på alle møder 

- Fælles punkter at tale ud fra på møderne 

6)  20.20 – 

20.30 

(10 min.) 

Det gode forældresamarbejde (i relation til 1A m.m.) 

(Opfølgning) 

 

7)  20.30 – 

20.45 

(15 min.) 

Skolebestyrelsens tilsyn 

 

 

8)  20.45 – 

20.55 

(10 min.) 

Opfølgning: Maria – Varde Kommune - tanteordning 

 



9)  20.55 – 

21.00 

(5 min.) 

Evt. 

    

Dato 

13/6 

2019 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB – Udtalelse/ 

beslutning 

 Skolebestyrelsesmøde d. 13/6 – 2019 

Kl. 18.00 – 21.00 

(Fællesspisning fra kl. 18.00) 

 

Personalerummet  

(der var på sidste møde tale om, at vi skulle afholde 

mødet i bygning E for at se og opleve nye 

læringsmiljøer, men der er en del af inventaret som 

er blevet forsinket i levering, så vi venter med at 

kigge på og tale om læringsmiljøer til mødet i august) 

 

Referent: 

Til stede: 

Fraværende: 

1)  

 
18.00 – 

18.30 

 

(30 min.) 

Fællesspisning 

2) O og D 18.30 – 

19.00 

 

(30 min.) 

Nyt fra  

Ledelse. 

• Status vedr. ansættelser. 4 ansættelser er på plads 

og vi mangler at besætte 1 stilling. Den sidste stilling 

falder på plads i starten af næste uge. Det er vigtigt, 

at det falder på plads hurtigst muligt med hensyn til 

planlægning af næste skoleår herunder fagfordeling, 

skemalægning og opgaveoversigter. 

• Vi har gang i afgangsprøverne. Det går godt og 

eleverne præsterer overordnet supergodt. 

• Vi havde igen en god sidste skoledag. 



 

Skolebestyrelsesformanden / næstformanden. 

• Carsten videregiver, at det var en god sidste 

skoledag, gode ansættelsessamtaler og at han har 

deltaget ved punkt 3. 

 

Henvendelser til bestyrelsen. 

• Henvendelse til Vibeke fra forældre vedr. principper 

for lejrskole herunder: Hvad kan vi forvente af 

forældrene? 

 

Personale Undervisning. 

• Vi har været på lejr og det var en god tur. 

• Vi oplever kollegaer, der er glade og angegerede ift. 

afgangsprøverne. 

• Der er anderledes uger i næste uge på 

mellemtrinnet og i udskolingen. 

 

Personale Fritid. 

• Mange gode aktiviteter herunder gøglermarked 

(SFO), bagedyst (SFO), grillaften (klub) og 

overnatning (Klub). 

• Vi er spændte på skemaer og opgaver for næste 

skoleår. 

• Vi glæder os til gode nye medarbejdere. 

 

Elevråd. 

• Vi har fokus på aktivitetskassen. 

 

3) O og D 19.00 – 

19.25 

 

(25 min.) 

Opfølgning på henvendelsen fra forældrerådet i 

1A  

Der har d. 4/6 været afholdt møde med deltagelse af 

forældrerådet i 1A, lærere og pædagog omkring 

klassen, skolens ledelse og repræsentanter fra 

skolebestyrelsen. 

 

Hvad giver mødet anledning til at drøfte på et 

overordnet plan i skolebestyrelsen? 



 

Lars fremlægger skolens refleksioner efter mødet 

med fokus på: 

1. Rettidig kommunikation 

2. Trivselspolitik 

3. Guide forældre 

4. Afklaring af forskellige roller i samarbejde 

omkring skolen 

5. Styrkelse af forældre-forældre-samarbejde 

 

Carsten har efterfølgende talt med forældrerådet og 

det involverede personale. Carsten har det indtryk, at 

det var et konstruktivt og fremadskuende møde. 

 

4) O og D 19.25 – 

19.45 

(20 min.) 

Møder for forældre til kommende 0. årgang og 

kommende 7. årgang (afviklet d. 6/6) 

Skolen faciliterer, at forældrene kan mødes og lære 

hinanden bedre at kende. 

 

Lars fremlægger indsatser ift. 0. og 7. Klasse. 

Input efter fremlæggelsen: 

• at vi kan afholde et opfølgende forældremøde 

i alle klasser med samme temaer. 

• at fremlagte dokumenter bruges på alle 

årgange - løbende og hvert år. 

• at vi aktiverer og benytter forældrebanken på 

klasseniveau. 

 

Vi nedsætter, en indledende arbejdsgruppe med 

fokus på at beskrive det gode forældrerådsarbejde 

herunder forældre-forældre-samarbejdet. Trine 

kontakter forældrerådet i 1a og tager en indledende 

samtale ift. at få deres (forældrerådets) bud på det 

gode forældrerådsarbejde. Trine og Vagn mødes 

derefter og de kommer med en tilbagemelding på et 

kommende skolebestyrelsesmøde. 

 



5) O, D og UB 19.45 – 

20.20 

 

(35 min.) 

Skolebestyrelsesmøder i næste skoleår + møder 

i relation til skolebestyrelsesarbejdet 

- Dokument fra skoleafdelingen sendt ud med 

datoer og aktiviteter (se bilag) 

- Forslag til plan for møderne i skolebestyrelsen 

- Tanker og idéer til hvordan møderne kan 

organiseres i det kommende skoleår? 

(evt. temaer med relevant indhold - konkret 

arbejde med udarbejdelse af trivselspolitik - 

prioritering af arbejdet med principper m.m.) 

 

Input: 

• fortsat ønske om skiftende ugedage for 

skolebestyrelsesmøderne i det kommende 

skoleår 

• en procesdag hvor vi i bestyrelsen taler 

overordnet om vores værdier 

• at vi sammen prioritere udvalgte områder og 

kommer i dybden med disse områder 

• at kommer i dybden med udvalgte områder 

• at vi uddelegerer områder 

 

En fælles opmærksomhed på det lovpligtige tilsyn 

som skal ind på skolebestyrelsesmødet. 

 

Skolens ledelse udarbejder i samarbejde med 

skolebestyrelsesformanden en oversigt over 

skolebestyrelsesmøderne i det kommende skoleår. 

 

6)  20.20 – 

20.35 

 

(15 min.) 

Tante-ordning på Tistrup Skole 

 

Maria har sendt følgende videoklip til inspiration: 

 

https://www.hodde-tistrup.dk/nyheder/vi-besoegte-i-

dag-tistrup-helhedsskole 

 

God ide og det vurderes, at der er et potentiale for 

dette i Sydbyen. 

https://www.hodde-tistrup.dk/nyheder/vi-besoegte-i-dag-tistrup-helhedsskole
https://www.hodde-tistrup.dk/nyheder/vi-besoegte-i-dag-tistrup-helhedsskole


Der er retningslinjer i Silkeborg kommune ift. 

frivillighed. Rammerne for dette undersøges af 

ledelsen. 

Hvad er næste skridt? Maria indhenter viden fra 

Varde kommune. 

 

7) O, D og UB 20.35 – 

20.55 

 

(20 min.) 

Skolebestyrelsens samarbejde med 

klasseforældrerådene 

- Evt. fælles møde for forældreråd  

- Evt. fælles arrangement for alle forældre i det 

kommende skoleår 

 

Se punkt 4. og arbejdsgruppen ved Trine og Vagn. 

 

8)  20.55 – 

21.00 

 

(5 min.) 

Evt. 

Ingen punkter. 

    

Dato 

21/5 

2019 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB – Udtalelse/ 

beslutning 

 Skolebestyrelsesmøde d. 21/5-2019 

Kl. 19.00 – 21.00 

 

På CampusHuset, Bindslevs Plads – lokale 

’Hjørnet’ 

 

Referent: 

Til stede: 

Fraværende: 

1. O + D 19.00 – 

19.30 

 

30 min. 

Besøg på ’FabLab’ - Videncenter for 

designtænkning og digital fabrikation med FabLab 

 

Jette Hundahl Mikkelsen, konsulent og projektleder 

viser frem og giver et oplæg om videnscentret og 

Fablab – og Bjørn Hansen, lærer på Vestre Skole 



fortæller om udbyttet på pionéruddannelsen (som 

Bjørn er i gang med) og hvordan det omsættes i 

praksis på skolen. 

 

2. O + D 19.30 – 

20.00 

 

30 min. 

 

Skolebestyrelsesmødet fortsætter i lokalet 

’Hjørnet’  

 

Nyt fra  

- Ledelse 

• Aktuelle forhold vedr. planlægning af næste 

skoleår, stillingsopslag m.m. 

• Legepladsrenovering 

• Forårskoncert 

• Sidste skoledag 

 

- Skolebestyrelsesformanden / næstformanden 

• Orientering vedr. trafik  

 

- Henvendelser til bestyrelsen 

• Henvendelse fra forældrerådet i 1A 

 

- Personale Undervisning 

 

- Personale Fritid 

 

- Elevråd 

 

 O + D 20.00 – 

20.20 

 

20 min. 

Temadrøftelse omkring dialog og kommunikation 

i forældresamarbejdet  

’Den enkle sandhed’ er efterspurgt, men den er ofte 

ikke så enkel. (kort oplæg fra skolens ledelse) 

 

 O + D 20.20 – 

20.30 

 

10 min. 

Mobiltelefoner og ‘device-politik’ / digital 

dannelsesplan på Vestre Skole 

 

- ’Princip for anvendelse af smartphones, 

tablets mv. og sociale medier på Vestre Skole’ 

er blevet præsenteret for MED-udvalget på 



Vestre Skole – tilbagemelding til 

skolebestyrelsen. 

 

  20.30 – 

20.50 

 

20 min. 

Principper for klassedannelse og fagfordeling på 

Vestre Skole (første udkast) 

 

- Forslag drøftes 

- Tanker om arbejdet med principper 

 

Bilag: kan findes under skolebestyrelsens interne 

dokumenter under ’bilag til møder’ 

  20.50 – 

20.55 

 

5 min. 

Næste og skoleårets sidste 

skolebestyrelsesmøde d. 13. juni med 

fællesspisning (kl. 18.00 – 21.00) 

  20.55 – 

21.00 

 

5 min. 

 

Evt. 

    

Dato 

25/3 

2019 

  Skolebestyrelsesmøde d. 25/3-2019   

kl. 19.00 – 21.00 

 

Referent: 

Til stede: 

Fraværende: 

 O 25 min. 

(alle) 

Nyt fra  

- Ledelse 

- Skolebestyrelsesformanden / næstformanden 

• tilbagemelding fra dialogmøde med BUU 

- Henvendelser til bestyrelsen 

- Personale Undervisning 

- Personale Fritid 



- Elevråd 

 

 O/D/B 20 min. 

(alle) 

Mobiltelefoner og ‘device-politik’ / digital 

dannelsesplan på Vestre Skole 

 

Kim og Lars havde forud for sidste skolebestyrelsesmøde 
udarbejdet et princip for elevernes brug af 
mobiltelefoner/smartphones, tablets mv. og sociale medier.  
 
Der har forud for dette møde være mulighed for at læse 
princippet igennem og der kan på dette møde kommenteres på 
forslaget.  
 
Princippet tages op igen som et punkt – med henblik på, at 

skolebestyrelsen beslutter at princippet sendes i høring i MED-

udvalget inden endelig beslutning og ikrafttrædelse.  

 

 O 15 min  

(Lars) 

APV-handleplaner 

- Orientering om handleplaner i forlængelse af APV- og 

trivselsundersøgelse for alle medarbejdere på Vestre 

Skole  

 O  15 min. 

(Lars) 

Timefordelingsplan 

- Timefordelingsplan for skoleåret 2019/20 

præsenteres for skolebestyrelsen med henblik på 

godkendelse 

 O/D/U 25 min. 

(alle) 

Spørgeskemaundersøgelse vedr. evaluering af 

skolestruktur 
 

I den politiske aftale om den eksisterende skolestruktur, som 

trådte i kraft 1. august 2017, indgik det, at skolestrukturen skal 

evalueres i skoleåret 2018/19. 

Børne-og Ungeudvalget har på deres møde i januar 2019 

besluttet rammerne for denne evaluering. 

 

Formålet med evalueringen er at give et billede af det 

samlede skolevæsen i Silkeborg Kommune, med særligt 

fokus på de væsentligste beslutninger i den politiske aftale:  

 

• Ændring i skoledistrikter 

• Ændring af overbygningsrelationer 

• Indskrivning i børnehaveklasse / optagelse af elever 

• Etablering af forpligtende samarbejder 

• Etablering af videnscentre 



 

Grundlaget for evalueringen vil blive tilvejebragt af flere veje. 

Foruden nærværende spørgeskemaundersøgelse indgår 

generelle statistiske data samt økonomiske data.  

 

For at afdække skolernes oplevelse af elementerne i 

skolestrukturen, gennemføres en spørgeskemaundersøgelse 

for skolebestyrelser, lokalMED og skoleledelser. 

 

Den samlede evaluering præsenteres for Børne- og 

Ungeudvalget på mødet i maj 2019. 

 

Spørgeskemaundersøgelsen gennemføres i perioden d.6. – 

29. marts.  

 

De tre nævnte fora skal besvare 

spørgeskemaundersøgelsen: skolebestyrelser, lokalMED og 

skoleledelser, hvilket betyder, at der for hver skole 

fremkommer tre besvarelser. 

 

Se bilag vedr. undersøgelsen. 

 

 O/D 15 min. 

(Lars + 

alle) 

Principper  
- Klassedannelse til 0. Årgang 

- Fagfordelingen  

 
En forældrerepræsentant fra skolebestyrelsen har stillet 

spørgsmål vedr. disse principper. 

  5 min. 

(alle) 

Evt. 

Dato 

19/02 

2019 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB – Udtalelse/ 

beslutning 

 Skolebestyrelsesmøde d. 19/2-2019   

kl. 19.00 – 21.00 

 

Referent: 

Til stede: 

Fraværende: 

1.  Carsten  

(5 min.) 

Godkendelse af referat fra sidste møde + 

dagsorden til dagens møde 



2.  Alle 

(25 min.) 

Nyt fra 

 

Ledelsen: 
Ændring til folkeskolereformen - hovedtræk 

- nye politisk besluttede ændringer 

- hvad er hovedtrækkene i det?  

- hvad kommer det til at betyde? 

 

AULA - orientering til skolebestyrelsen om processen frem mod en ny 

kommunikationsplatform. Skoleintra udskiftes med AULA, og det skal 

være klar til det nye skoleårs start pr. 1/8-2019. Det er et ret 

omfattende arbejde, der venter os i den kommende tid vedr. dette, og 

det skal skolebestyrelsen selvfølgelig orienteres om. 

 

 

Skolebestyrelsesformanden: 

 

Henvendelser til skolebestyrelsen: 

 

Personale – undervisning: 

 

Personale – fritid: 

 

Elevrådet: 

 

3. 

 

 Alle  

(15 min.) 

Beslutningsprocesser i skolebestyrelsen  

– herunder forretningsorden 

 

Der er rejst spørgsmål til, hvordan beslutninger træffes i 

skolebestyrelsen.  

Det eller de medlemmer som har ønsket dette punkt på dagsordenen 

har ordet. 

(se evt. Forretningsorden for Skolebestyrelsen på Vestre Skole under 

’Skolebestyrelsens interne dokumenter’ – Lovgrundlag og 

styrelsesvedtægt) 

 

4  Alle 

(30 min.) 

Silkeborg kommunes bevillingsmål  

- lettelse af administrative byrder i relation 

til beslutning i BUU 

 

Forberedelse til mødet i Dialogforum for skoleområdet den 

11. marts 2019, hvor både skolebestyrelsesformænd og -

næstformænd er velkomne: 

 



Forud for mødet drøfter skolebestyrelserne udvalgsmålet for 

2019: ”Det er et politisk mål, at medarbejdere og ledere kan 

frigøre mere tid til forberedelse af kerneopgaven og mindre tid 

på uhensigtsmæssige procedurer og administration.”  

Se evt. bilag vedr. Noter og partsoplæg fra Dialogmøde på 

skoleområder fra d. 23/10-2018 (se ’bilag til møder’ under 

skolebestyrelsens interne dokumenter) 

 

Medlemmerne af Dialogforum medbringer input fra 

skolebestyrelsens drøftelse til mødet den 11. marts 2019. 

 

Desuden bedes skolebestyrelserne drøfte input til Børne- 

og Ungeudvalgets udvalgsmål for 2020  

Resultatet af forældretilfredshedsundersøgelsen fra foråret 

2018 kan indgå i overvejelserne. 

 

(se evt. BUUs bevillingsmål for 2019 samt bilag vedr. 

Styringsmodel for Silkeborg Kommune under ’bilag til møder i 

skolebestyrelsens interne dokumenter) 

 

5.  Lars + 

alle 

(30 min.) 

Forældreperspektiver på eksisterende praksis og 

nyt tiltag i skoleåret 2019/20  

 

I medarbejdergruppen kommer vi i den kommende 

tid til at evaluere på det, som vi har arbejdet med i 

indeværende skoleår - med henblik på at prioritere i 

det fremadrettede perspektiv. Hvad skal vi gøre 

mere af, hvad skal vi finde nye løsninger på osv.? 

 

Eksempler på spørgsmål og refleksion i 

forældregruppen: 

 

- Vi ændrede og forkortede elevpausen midt på 

dagen - hvordan har forældrene oplevet det? 

- Vi indførte elevsamtaler som en del af 

skolehverdagen / vi brugte §16.b og konverterede to 

ugentlige   lektioner til en elevsamtale og en to-

lærerlektion - hvordan har forældrene oplevet det? 

- Vi indførte læringsbånd som en del af 

skolehverdagen - hvordan har forældrene oplevet 

det? 

- Vi forsøgte at inddrage forældrene mere aktivt på 

forældremøder og skolehjem-samtaler - hvordan har 

forældrene oplevet ? 



- Vi har forsøgt at sætte TRIVSEL mere på 

dagsordenen end tidligere. At vi samarbejder om den 

gode trivsel i alle klasser - hvordan har forældrene 

oplevet det? 

 

Intentionerne med disse tiltag var XXX........hvordan 

stemmer det overens med det oplevede? 

 

Er der andre forældreperspektiver på, hvad vi skal 

forsøge at gøre mere af i et fremadrettet perspektiv, 

hvis vi vil lykkes mere med... 

- at inddrage eleven mere i sin egen læring 

- at inddrage forældrene mere aktivt i samarbejdet 

om den enkelte elevs læring og trivsel 

(elevsamtalen, skolehjemssamtaler, elevplaner, 

skolehjemsamarbejdet m.m.) 

 

6.  Carsten 

(10 min.) 

Etablering af forældreforening 

 

7.  Alle 

(5 min.) 

Evt. 

- punkter til næste skolebestyrelsesmøde d. 

25/3? 

    

Dato  

30/01 

2019 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB – Udtalelse/ 

beslutning 

 Skolebestyrelsesmøde d. 30/1-2019   

kl. 19.00 – 21.00 

 

Referent: Stephan 

 

Til stede: Asta, Vagn, Carsten, Maria, Gitte, Maria, 

Stephan, Winni og Lars. 

 



Fraværende: Line, Trine, Kim (kommer senere), 

Peter, Vibeke. 

 

Se bilag til mødet på intra – skolebestyrelsens 

interne arkiv – bilag til møder. 

1. UB Carsten  

(15 min.) 

Godkendelse af referat fra sidste møde + 

dagsorden til dagens møde 

Samt fotografering af bestyrelsesmedlemmer. 

Carsten havde en kommentar til referatet. Der er 

ikke efterfølgende tilsendt et opdateret referat til 

skolebestyrelsen. Lars følger op og det tilrettede 

referat lægges ud. 

 

Dette affødte en diskussion vedr. godkendelse af 

referatet. Godkendelse af referater er et punkt til 

dagsordenen på næste skolebestyrelsesmøde. 

2. O Alle 

(30 min.) 

Nyt fra. 

Ledelsen. 

• Lars fremlægger processen vedr. den nylige 

APV. Det var en anerkendende og god 

proces. 

• Lars fremlægger regnskab for 2018. Vi henter 

vores underskud og kommer ud af skoleåret 

2018 med et overskud. Det endelige budget 

for 2019 er ikke tilgået endnu. 

• Lars fremlægger de nyeste CEPOS-tal. Vi er 

0,2 over forventet, hvilket er meget flot. (sidste 

år lå vi på -0,5) 

• Vi har indgået et samarbejde med en lokal 

aktør med kasketter, der ”påvirker” zoner på 

hovedet. Vestre afholder møde i næste uge 

ift. til dette projekt. Hvad skal vi være 

opmærksomme på: 

o Hvilke børn udvælges? Hvordan 

udvælges de? Det skal som 

udgangspunkt være dem der er 

motiveret. 

o Hvad er evidensen? 

o Er der nogen risiko? 



Skolebestyrelsesformanden. 

• Ikke noget. 

 

Henvendelser til skolebestyrelsen. 

• En henvendelse fra løbeklub. Vedkommende 

henvises til Stephan. 

 

Personale – undervisning. 

• God APV-proces. 

 

Personale – fritid. 

• Ikke noget. 

 

Elevrådet. 

Vi har talt om: 

• Pauserne. 

• ”Skolevalg” 30/1-19, hvilket er spændende 

• Skolefesten. 

Der kommer fremover en ekstra 

elevrådsrepræsentant ved 

skolebestyrelsesmøderne. 

 

3. D OG B Alle 

(10 min.) 

Udarbejdelse af princip vedr. Valgfag. 

-Oplæg ved Lars. 

-Princip godkendt. 

 

4. O og D Alle 

(10 min.) 

Opfølgning på Temamøde for skolebestyrelser  

d. 14. Januar. 

• Et fokus på motivationen gennem hele 

skoleåret. Med oplægsholder og efterfølgende 

debat. 

• Motivation kunne være et videre tema i 

skolebestyrelsen. Inspiration kunne være 

Center for ungdomsforskning (Aalborg). 

5. O og D Kim 

(45 min.) 

Mobiltelefoner og ‘device-politik’ / digital 

dannelsesplan på Vestre Skole 

• Oplæg ved Kim. 



• Underudvalget udarbejder et oplæg til 

principper til næste skolebestyrelsesmøde m. 

en procesplan. 

• Udvalget: Kim, Line og Lars. 

 

6. O og D ? Tilbagemelding til BUU vedr. udvalgsmål  

Udvalgsmål 2019: ”Det er et politisk mål, at 

medarbejdere og ledere kan frigøre mere tid til 

forberedelse af kerneopgaven og mindre tid på 

uhensigtsmæssige procedurer og 

administration.” 

 

Udvalgsmålet skal drøftes hjemme på egen 

skole og atter drøftes mere konkret på 

dialogmødet den 11. marts 2019, hvor også 

næstformændene er velkomne. 

 

(se bilag: slides fra skolernes møde med 

Børne- og Ungeudvalget d. 23. oktober) 

 

7.  Alle 

(5 min.) 

Næste skolebestyrelsesmøde – torsdag d. 21. 

februar  

Forslag til punkter? 

- Godkendelse af skolebestyrelsesreferater er et 

punkt til dagsordenen på næste 

skolebestyrelsesmøde. 

- Tilbagemelding til BUU vedr. udvalgsmål 

8.  Alle  

(5 min.) 

Evt. 

Kim gør opmærksom på temadagen d. 16.3.2019 om 

skolehjem-samarbejde, arrangeret af Skole og Forældre 

og opfordrer til evt. deltagelse af skolebestyrelsens side.  

 

Dato  

13/12 

2018 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB – Udtalelse/ 

beslutning 

 Skolebestyrelsesmøde d. 13. december 2018     

kl. 18.30 – 21.30 

 

Referent: 

 



Til stede: Peter, Stephan, Maria (forældrerepræsentant), 

Maria (medarbejderrepræsentant), Gitte, Carsten, Kim, 

Lars, Vagn, Asta, Trine, Line & Winnie 

 

Fraværende: 

 

Se bilag til mødet på intra – skolebestyrelsens 

interne arkiv – bilag til møder 

1. UB Carsten  

(5 min.) 

Godkendelse af referat fra sidste møde + 

dagsorden til dagens møde 

Godkendt dog en bemærkning om at huske hvem der 

deltager på mødet, og hvem der er fraværende. 

 

 O Alle 

(25 min.) 

Nyt fra: 

 

Ledelsen: 

Der er ansat nye folk i stedet for Poul Erik og Annette. 

Der bliver meldt ud til forældre og elever inden jul.  

På tirsdag er der ansættelsessamtaler for Anne Mette 

Kjær. 

Lars sender nyhedsbrev ud ved starten af det nye år. 

 

Skolebestyrelsesformanden: 

 

Henvendelser til skolebestyrelsen: 

En forældrehenvendelse ang. lærerskifte på 9. årgang, 

hvor Poul Kristian og Annette er stoppet. Der er sendt 

svar til forældrene i dag. 

Maria har fået en hændelsen i forhold til toiletterne på 2. 

årgang. Børnene går ikke på toilet i løbet af skoledagen, 

da toiletterne er ulækre. Der bliver spurgt om det var 

muligt, at eleverne får en tjans i forhold til at gøre toiletter 

rene?  

Skolebestyrelsen drøfter hvilke muligheder der er for at 

toiletterne bliver pænere. Indskolingen og sfo vil være 

mere opmærksom på dette, og skolen vil gå i dialog med 

Fælles Ejendomme i forhold til at kigge på rengøringen. 

Det bliver påpeget, at dørene til tider åbnes udefra af 

andre elever, og det derfor er ubehageligt for dem der 

sidder på toilettet, når døren åbnes.  

Skolen undersøger om der kan sættes en anden lås på 

døren, så den ikke kan åbnes af andre børn, men kun af 

voksne. Dørene skal kunne åbnes udefra, men vi skal 



undersøge, hvordan vi kan undgå at eleverne åbner, når 

andre sidder på toilet. 

 

Personale – undervisning: 

Dejligt med ansættelse af nye lærere, det skaber ro.  

Vi arbejder på at implementere de nye tiltag såsom 2-

lærer ordningen, og drøftelsen om hvordan vi bruger 

hinanden og får mest ud af vores ressourcer. Der 

arbejdes også med læringsrum og anderledes uger. 

 

Personale – fritid: 

Man juler og det er hyggeligt. Der er kommet nogle 

dejlige tilbagemeldinger fra forældre ang. de nye tiltag i 

Klubben – det varmer og det er dejligt. Der har lige være 

julefrokost i Klubben, hvilket var en rigtig god dag med 80 

glade børn. 

Der arbejdes med Kunst på mellemtrinnet i den 

anderledes uge, og det er fantastisk at se, hvad eleverne 

producerer og finder frem til. Børnene er gået op i det. 

Man mærker at det kan være svært at få 

ressourceregnestykket til at gå op. 

 

Elevrådet: 

Der er anderledes uger, og der er ikke andre 

kommentarer en positive tilbagemeldinger.  

Der er afholdt æbleskivesalg, og det var en rigtig stor 

succes med stort overskud og glade børn.  

Luciaoptog på skolen og det var en god oplevelse. 

 

 

2. O og D Lars  

(15 min.) 

Antal elever ind og ud på Vestre Skole  

- Spørgsmål rejst på et tidligere 

skolebestyrelsesmøde  

- Hvordan ser det ud med ’trafikken’ af elever 

der kommer til skolen, og elever der udmeldes 

fra skolen? 

Hvad gør vi med hensyn til indskrivning af nye elever 

til skolestart / 0. årgang? 

Skolen har udarbejdet data på, hvor mange elever der 

forlader skolen, og hvor mange der kommer til skolen. 

Det viser sig, at der kommer flere til skolen end der 

forlader. 

Lars laver oversigt der vises for bestyrelsen. Her er det 

tydeligt, at der kommer flere til skolen end der forlader. Vi 



lægger mærke til, om der er en høj procentdel fra 

skoledistriktet der starter på Vestre Skole i 0. klasse, og 

her ligger vi højt.  

Vi skal være nysgerrige på, hvorfor der er elever der 

forlader skolen. Ledelsen vil undersøge begrundelsen 

ved hver udmeldelse fremadrettet. 

Der er indskrivning i januar, og i slutningen af måneden 

kan vi se, hvor stor en procentdel der vælger Vestre 

Skole. 

Målsætning: 

Vi vil gerne at procentdelen af startere fra eget 

skoledistrikt er så højt som muligt. 

Vi ønsker at holde fast på de elever som starter på Vestre 

Skole. 

3. O og D Carsten 

+ alle  

(60 min.) 

Mobiltelefoner og ‘device-politik’ / digital 

dannelsesplan på Vestre Skole 

- Oplæg (Carsten) 

- Resultater fra spørgeskemaundersøgelse 

vedr. devicefrit mellemtrin (elever, forældre og 

medarbejdere) (Lars) 

- Proces 

 

 

Hvad ved vi? Stephan skulle spørge i indskolingen i 

forhold til undervisningen og fritidsdelen. Lærer og 

pædagoger ser ikke mobiler som et problem, og de vil 

gerne, at det er dialogen med børnene der arbejdes med.  

 

De voksne oplever, at når børnene bliver bedt om at 

pakke telefonerne væk, så gør de det. Børnene er ikke 

afhængige af deres telefoner, de bruger dem primært når 

de ikke ved hvad de skal lave. 

 

Mellemtrinnet har udarbejdet en 

spørgeskemaundersøgelse til forældre, elever og lærere, 

som Lars gennemgår resultatet af.  

Kim, Line & Carsten laver et princip-udkast til 

skolebestyrelsen inden jul, som sender ud til bestyrelsen.  

0.-3. klasse: opfodring til ikke at medbringe mobilen i 

skole. SFO har en telefon børnene kan låne? 

4.-6. klasse: mobilfrit mellemtrin? 

7. klasse: uden mobiler i opstartsfasen hvor eleverne skal 

lære hinanden at kende og danne nye relationer 

8. og 9. klasse: ok med mobiler? (reguleret af klassens 

lærere) 



 

Carsten kan ikke tilslutte sig beslutning vedr. 

mobiltelefoner, idet løsningen er tidskrævende (frygter ca. 

1 lektion om ugen går tabt) samt at der ved indsamling er 

tale om forbud frem for dannelse. 

 

4. O og D Carsten 

+ alle  

(15 min.) 

Forslag til anvendelse af midler (skriv til 

lærerforening) 

- Hvad er vores forslag til, at ekstra midler skal 

anvendes til i folkeskolen i Silkeborg 

Kommune i de kommende år? 

 

Lejrtur 

Legeplads 

Stole 

Læringsmiljøer 

 

5.  Alle 

(5 min. 

Evt.  

Kim gør opmærksom på temadagen d. 16.3.2019 om 

skolehjem-samarbejde, arrangeret af Skole og Forældre 

og opfordrer til evt. deltagelse af skolebestyrelsens side.  

 

    

Dato 

22/11 

2018 

 

Pkt. 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB – Udtalelse/ 

beslutning 

 Skolebestyrelsesmøde d. 22. november 2018     

kl. 19.00 – 21.00 

 

Referent: 

Til stede: 

Fraværende: 

1. UB Carsten 

(10 min.) 

Godkendelse af referat fra sidste møde + 

dagsorden til dagens møde 

- Herunder ny placering af dokumenter vedr. 

skolebestyrelsens arbejde 



 

Bilag til dagens møde: 

- Slides / forslag til proces vedr. digital 

dannelsesplan (præsenteret på sidste møde) 

- Oversigt over årets møder i skolebestyrelsen 

2. O Alle 

(30 min.) 

Nyt fra: 

 

Ledelsen 

- Status medarbejdere / afgang og tilgang, 

aktuelle stillingsopslag m.m. 

- Økonomi / aktuel status på skolens økonomi 

- Fælles arrangement d. 31/10: Virklund, 

Gjessø og Vestre – personale og 

skolebestyrelse 

- Diverse 

 

Skolebestyrelsesformanden 

 

Henvendelser til skolebestyrelsen 

 

Personale – undervisning 

 

Personale – fritid 

 

Elevrådet 

 

3. O + D Stephan 

og Lars  

(15 min.) 

Antal elever ind og ud på Vestre Skole  

- Spørgsmål rejst på sidste 

skolebestyrelsesmøde  

- Hvordan ser det ud med ’trafikken’ af elever 

der kommer til skolen, og elever der udmeldes 

fra skolen? 

- Hvad gør vi med hensyn til indskrivning af nye 

elever til skolestart / 0. årgang? 

4. O + D Alle 

(30 min.) 

Mobiltelefoner og ‘device-politik’ / digital 

dannelsesplan på Vestre Skole 

- Fortsættelse fra sidste møde (se referat 

længere nede i dette dokument) 



Der blev blandt andet stillet spørgsmålet: Kan vi lave 

en digital-trivselsundersøgelse til de ældre elever?  

Til næste gang: Hvilke gode spørgsmål vil vi stille til 

eleverne og forældrene?  

Stephan foreslog på sidste møde, at vi kan invitere 

Peter Grøn som startede mobil-projektet på 

Skægkær Skolen. 

Hvordan hjælper vi eleverne til at færdes på de 

sociale medier, og hvordan sørger vi for, at de kan 

kommunikere ordentligt digitalt?  

Opfølgning på det igangværende forsøg med 

devicefrit mellemtrin – hvad vil vi gerne vide? 

Andre forsøg vi skal igangsætte for at få ny viden? 

Lars præsenterede på sidste møde en plan for en 

mulig proces vedr. udarbejdelse af en digital 

dannelseplan på Vestre Skole (bilag vedhæftet) – 

næste skridt vedr. dette? 

 

 

5. O + D Carsten 

(20 min.) 

Årshjul  

- Plan for arbejdet med SKAL, KAN og VIL-

opgaver 

6. O Carsten 

(5 min.) 

Næste skolebestyrelsesmøde d. 13/12 – bemærk 

fælles spisning fra kl. 18.00. (mødet afvikles fra kl. 

18.00 – 21.00) 

7.   Evt. 

    



Dato 

30/10 

2018 

 

Pkt. 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB = Udtalelse/ 

beslutning 

 Skolebestyrelsesmøde d. 30. oktober 2018 kl. 

19.00 - 21.00 

 

Referent: Vibeke  

Til stede: Carsten, Stephan, Lars, Maria (MO), Peter 

(PGI), Charlotte, Asta, Gitte, Kim, Line, Maria, Vagn 

& Winnie 

Fraværende: Trine, Jacob 

1. UB 5 min Godkendelse af dagsorden/referat 

- godkendt 

2. O 30 min. Nyt fra 

Ledelsen 

- et overblik over igangværende tiltag  

Lars gennemgår tiltagene - se slides 

 

Skolebestyrelsesformanden 

- orientering om dialogmøde med BUU d. 23/10 

Fælles møde i DFS - skolebestyrelserne. Carsten 

informerer. De tre formænd har mødt hinanden og vil 

gerne have fokus på samarbejdet specielt mellem 

Gjessø og Vestre, så overgangen for eleverne ikke 

bliver for stort. 

Onsdag den 31. oktober er der fælles arrangement 

for DFS - bestyrelserne er også inviteret. 

 

Carsten og Lars løb med rundt til motionsdagen - 

god dag for alle. 

 

Udvalgsmål - se drev 

 

Ny pædagog til sfo - er endnu ikke offentliggjort 

 

Carsten har lagt en del principper og mapper ind i 

skolebestyrelsen mappe på intra. Han har ledt efter 

principper på drev osv. og de steder, hvor vi ikke 

havde principper eller andet, har Carsten hentet 



inspiration fra andre skoler, som vi kan kigge på, så 

vi bliver inspireret til at lave vores egne principper. 

 

Henvendelser til skolebestyrelsen 

Skolebestyrelsen har intet modtaget 

 

Personale - undervisning 

Indskolingen: der er travlt, der er mange børn som 

har brug for ekstra støtte - de kræver en del og 

lærerne kan føle sig presset. 

Mellemtrinnet: er glad for indførelsen af mobilfrit 

mellemtrin og har haft en god anderledes uge. De 

har også en del børn der kræver ekstra 

opmærksomhed. 

Udskolingen: der har lige været terminsprøver på 9. 

årgang og der skal snart gives årskarakterer. 

 

Personale - fritid 

Klubben: der er afholdt en pædagogisk eftermiddag 

med drøftelser af værdier osv. Det kommer der et 

lille skriv ud af, som Stephan vil samle. Fantastisk 

god eftermiddag og dejligt med tid til fordybelse. 

Halloween fest på fredag og hal-dag på onsdag i uge 

45. 

SFO: der laves aktiviteter stort set alle dage. De har 

pædagogisk dag om 14 dage, hvor de vil kigge på 

værdier og mål. 

 

Elevråd 

Elevrådet har ikke holdt møde siden sidst 

Aktivitetskassen er ikke aktiveret, og det føles som 

om, at der bliver bakket op om ideen. 

9. årgang er i praktik, og de elever der ikke har fået 

en plads, har fået anden pratik-opgave af Vibeke. 

Asta ønsker et samarbejde med det lille elevråd - det 

er noget der skal arbejdes. 

God motionsdag - dejligt man kan vælge en aktivitet. 



3. O + D 10 min Opfølgning på arbejdet med forretningsorden 

(Kim fremsendte et tilrettet forslag - se bilag) 

Bilag vedr. skolebestyrelsens årsplanlægning - 

herunder forslag til forretningsorden med 

rettelser (v/Kim) 

 

-Godkendt af bestyrelsen 

4. O + D 15 min. Årshjul for arbejdet i skolebestyrelsen 

Udkast til årshjul 

 

- Årshjulet er lavet ud fra de forslag der kom i 

forbindelse med den nye bestyrelse 

- Rettelser af årstal 

5. D 20 min. En kort- og langsigtet plan for SKAL, KAN og VIL 

emner 

Skal= folkeskoleloven og regler 

 

Forslag til “Kan”= trafik, sund kultur, forældreråd, 

dannelse, det gode forældremøde, lektiecafe med 

forældre, medarbejdertrivsel, kommunikation 

(indforstået sprog), skole/hjem samarbejde - 

opdatering af principper 

6. O + D 25 min. Mobiltelefoner og ‘device-politik’ / digital 

dannelsesplan på Vestre Skole 

- forslag til plan 

- forslag til proces der involverer alle 

relevante parter 

- indhold i en sådan plan 

- input ønskes / fælles drøftelser 

 

Lars har udarbejdet et forslag til en proces frem 

mod en digital dannelsesplan 

Digital dannelsesplan (forslag til proces og 

indhold) 

Vi har et forsøg på mellemtrinnet - som det eneste 

lige nu. Skal vi gøre andre forsøg i dette skoleår? 

Hvorfor er forsøget på mellemtrinnet sat i gang? 

Stammer fra forældrerådet i 5B.  Evalueringen viser 

at eleverne er mere aktive i pauserne, og eleverne 

https://drive.google.com/drive/folders/13jZKPkbV_xUAU9HwXJ046ESLw5LMm8ou
https://drive.google.com/drive/folders/13jZKPkbV_xUAU9HwXJ046ESLw5LMm8ou
https://drive.google.com/drive/folders/13jZKPkbV_xUAU9HwXJ046ESLw5LMm8ou
https://drive.google.com/drive/folders/13jZKPkbV_xUAU9HwXJ046ESLw5LMm8ou
https://drive.google.com/drive/folders/1mSe1-vlRJe1iSQKGC2Tmsi9qtsanbU0K
https://drive.google.com/drive/folders/1mSe1-vlRJe1iSQKGC2Tmsi9qtsanbU0K


føler der er mere ro i timerne. Dog er der elever der 

forsøger at “snyde” sig til mobilen (elevudsagn). 

Lærerne er glad for ordningen. 

Bestyrelsen vil gerne drøftet holdningen til dette - 

Stephan foreslår, at vi kan invitere Peter Grøn som 

startede mobil-projektet på Skægkær Skolen. 

Hvordan hjælper vi eleverne til at færdes på de 

sociale medier, og hvordan sørger vi for, at de kan 

kommunikere ordentligt digitalt?  

Mobiltelefonen er kommet for at blive, og derfor er 

det vigtigt vi lærer eleverne at bruge den.  

 

Ledelsen gør bestyrelsen opmærksom på, at de skal 

være bevidste om “det brød de slår op” i forhold til 

politik om mobiltelefoner.  

 

Eleverne skal lære at bruge mobiltelefonerne, og 

dette kan f.eks gøres gradvis op gennem skoletiden. 

Forslag: 

Indskolingen: ingen mobil 

Mellemtrin: ingen mobil men tages ikke fra eleverne - 

de passer selv på den. 

Udskolingen: Eleverne har lært at bruge deres 

mobiler hensigtsmæssigt 

 

Kan vi lave en digital-trivselsundersøgelse til de 

ældre elever?  

Til næste gang: Hvilke gode spørgsmål vil vi stille til 

eleverne og forældrene?  

 

7. O + D 10 min. Fleksibel sommerferiepasning 

Børne- og Ungeudvalget har på et møde den 5. februar 

2018 besluttet, at skolebestyrelserne bemyndiges til at 

beslutte at varetage feriepasningen lokalt i én af de tre 

uger i sommerferien. Skolebestyrelsen kan således 

vælge at holde skolens egen SFO åbent i én af de tre 

uger i sommerferien (ugerne 28, 29 og 30), hvor der 

ellers tilbydes fælles feriepasning. 

  

Den enkelte skole og skolebestyrelse skal derfor en gang 

årligt tage stilling til, hvorvidt den vil benytte sig af 



muligheden for at holde én af de tre sommerferieuger 

åbent lokalt. 

I bedes derfor på en af jeres møde i løbet af efteråret 

tage stilling til, om I ønsker at benytte jer af denne 

mulighed. 

  

Svaret sendes til Skoleafdelingen senest den 22. 

november 2018 ( se link i vedhæftede brev) 

  

Børne- og Ungeudvalget bliver på deres møde i 

december orienteret om, hvor mange SFO’er og 

daginstitutioner der ønsker at benytte sig af tilbuddet om 

fleksibel sommerferiepasning. 

 

Lars: Den tidligere skolebestyrelse på Vestre Skole har i 

januar 2018 indsendt høringssvar vedr. dette spørgsmål. 

(find dette i nedenstående link til bilag) 

 

Bilag vedr. fleksibel feriepasning 

- dokumenter fra januar 2018 + nye dokumenter fra 

september 2018 vedr. dette  

 

Forslag: Kan der laves fælles feriepasning i Det 

forpligtende samarbejde? På den måde får børnene 

tidligere kendskab til hinanden. Stephan undersøger 

dette. 

Kan man gøre opmærksom på de arrangementer der 

laves i sfoén i ferierne? Eleverne udtrykker at der 

ikke sker så meget i de uger, hvor der ikke er 

almindelig skoledage? Derfor fravælger man pasning 

i ugen. 

Bestyrelsen beslutter at vi gør som tidligere - se bilag 

8. O + D 5 min. Evt. 

- struktur for vores dokumenter? Bruger vi 

google-drev eller intra? 

Skolebestyrelsen beslutter, at vi fremadrettet bruger 

intra og IKKE google drev til vores bilag 

- Kan der skaffes tal for hvor mange der 

forlader skolen og hvor mange der kommer til 

skolen? Dette findes til næste gang 

 

https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV


    

Dato 

26/9 

2018 

 

Pkt. 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB = Udtalelse/ 

beslutning 

 Skolebestyrelsesmøde d. 26. september 2018 kl. 

19.00 - 21.00 

 

Referent: Vibeke 

Fraværende: Vagn, Trine, Gitte 

1.   Godkendelse af dagsorden/referat. 

Man har 5 dage til at læse referatet og komme med 

evt. tilføjelser eller andet efter et 

skolebestyrelsesmøde - og derefter er godkendt. 

2.      Nyt fra: 

Ledelsen. 

- Trafik: Silkeborg Kommunes Vej og Trafik-

afdeling vil gøre forsøg med standsnings- og 

parkeringsforbud i bestemte tidsrum (morgen 

og eftermiddag) på Rolighedsvej og 

Solbakkevej. 

- Vi er med i et kommunalt projekt omkring 

læringsmiljøer hvilket kan resultere i konkrete 

tiltag på Vestre Skole. Tre skoler i Silkeborg 

Kommune - Funder-Kragelund, 

Dybkjærskolen og Vestre Skole kan - hvis 

projektet vedtages - afprøve nogle nye 

spændende læringsmiljøer - med henblik på 

at skoleafdelingen kan få nyttige erfaringer 

forud for projektering/bygning af en helt ny 

Dybkjærskole.  

Vi afventer politiske beslutninger vedr. 

projektets gennemførelse og bevilling af de tre 

millioner kroner, der skal finansiere projektet. 

Børne- og Ungeudvalget har indstillet til, at 

projektet gennemføres, og næste skridt er 

behandling i Økonomiudvalget d. 23/10 og 

endelig beslutning i Byrådet d. 29/10.  

Hvis der politisk træffes beslutning om 

projektets gennemførelse vil vi på Vestre 



Skole kunne etablere forsøg med nye 

læringsmiljøer i et antal lokalet på Vestre 

Skole til januar 2019. 

- Der skal gennemføres APV- og 

trivselsundersøgelse (Arbejdspladsvurdering) 

i alle kommunens institutioner i uger 43-46. 

Der vil derfor også blive gennemført 

medarbejderundersøgelse på Vestre Skole i 

denne periode. Der skal efter undersøgelsen 

arbejdes med resultaterne i de lokale MED-

udvalg med henblik på at lave handleplaner 

på de områder, der kalder på konstruktive 

tiltag vedr. forbedringer. 

Skolebestyrelsesformanden 

Landsmøde 

Budgetdebat 

Henvendelser til skolebestyrelsen. 

➢ Hvorfor ikke Gåbus? I skoleåret 2017/18 har 

skolen haft etableret Gåbus med 20 store 

elever som gåbus-chauffører. Der har været 

gjort flere ihærdige forsøg på at få forældre til 

de mindste elever til at benytte gåbussen, 

men det er trods flere kampagner ikke lykkes 

at få ‘kunder i butikken’. De store elever har i 

en lang periode gået med ‘tomme’ busser, og 

det er stærkt demotiverende for de elever, der 

har meldt sig til at følge mindre elever sikkert i 

skole. Der har ikke været tilmeldinger til 

Gåbussen, og det bliver svært at motivere de 

store elever til at fortsætte med dette arbejde. 

Der skal evt. iværksættes nye/andre tiltag i 

stedet for Gåbus. Emnet kan diskuteres på et 

senere tidspunkt i SB/skolebestyrelsen. 

➢ Der efterspørges bedre udearealer. Vi 

overvejer en investeringsplan/strategi og se 

på: “hvad gør stor forskel for få penge?” (de 

lavthængende frugt). 

Personale - undervisning. 

- Personale - fritid: 

- Vi har travlt men samtidig er der gang i 

mange spændende ting. Vi er presset i 

https://docs.google.com/document/d/1cmlua6ilOh75ZNF1MLdYn1A7YdXjpv7tLOuMpxzk8bQ/edit
https://drive.google.com/drive/u/0/folders/1LLCkYhK6n1LuDiOMi2OzOoeOTvPVaip1


hverdagen og prøver på at få det nye 

omsat til praksis. 

- Har mange alsidige opgaver. 

- Er glade for den ledelsesmæssige 

rokering - se udmelding vedr. ST og 

VR. 

- Elevråd: 

- Det nye elevråd er etableret.  

- Vi starter en aktivitetskasse. Asta 

fremviser billeder af kassen. 

- Valgfag fungerer rigtig godt - et 

heldags-koncept. 

- Anderledes-ugerne fungerer også godt.  

 

3.    Lærerens dag / medarbejdernes dag d. 5. okt. 

Skal vi markere det på en eller anden måde? 

● Vi vil gerne påskønne alle medarbejderne på 

skolen og derfor omdøber vi det til: 

Medarbejdernes dag. 

● Vi skal sikre, at alle medarbejdere får en 

personlig anerkendelse af ledelsen. 

● Skolebestyrelsen vil også gerne anerkende 

alle medarbejdere. Der udarbejder en tekst og 

den videregives til medarbejderne. 

● Skolens ledelse og skolebestyrelsesformand 

tager imod medarbejderne fra morgenstunden 

med velkomst og tak, der arrangeres fælles 

morgenbrød/kaffe i 10-pausen og alle 

medarbejdere får en mindre gave (chokolade) 

sammen med en TAK/hilsen fra 

skolebestyrelsen og ledelsen. 

 

4.   Forældre- og personalearrangement med Lisbeth 

Alnor d. 28. august (opfølgning og tilbagemelding 

fra skolebestyrelsen) 

Tilbagemeldinger: 

- Et fremragende arrangement. 

Vi vil gerne fortsætte med at understøtte 

fællesarrangementer. 



Vi vil bruge værdierne i det videre samarbejde ude 

på de enkelte årgange/ i den enkelte klasser. 

I udarbejdelsen af en ny trivsels- og 

antimobbestrategi vil grundtankerne fra Lisbeth 

Alnors oplæg ligeledes indgå. 

5.   Forældremøder på alle årgange her i september  

(opfølgning og tilbagemelding fra skolebestyrelsen) 

Skolens intentioner med forældremøderne: 

● Informér om livet og skolehverdagen i klassen 

● Inddrage forældre aktivt i mødet 

● Bringe “Lisbeth Alnors oplæg” og vinklerne på 

fællesskab, mobning m.m. ind i dialogen på 

forældremøderne. 

Tilbagemeldinger: 

● Super med en fælles opstart på alle møder. 

● Der kunne godt være mere inddragelse af  

forældrene. 

● God aften, med dialog og inddragelse på 

nogle af møderne. 

● Tidspunkterne for afholdelse af mødet 

varierede. 

● Dialogmøde og godt med f.eks. “dialogkort” 

● Godt møde med dialog. 

Forældrerådsrepræsentanterne skal opdateres på 

Intra. 

En god ide kunne være, at involvere forældrerådet i 

udarbejdelsen af dagsordenen. 

Skolebestyrelsen vil på et tidspunkt arbejde med og 

komme med input til “Det gode forældremøde på 

Vestre Skole”. 

 

6.   Skolebestyrelseskursus i Medborgerhuset d. 10/9  

opfølgning og tilbagemelding fra skolebestyrelsen. 

Oplevelsen af mødet: 

● Et godt møde/kursus og vi fik meget ud af 

kurset. 

● Godt at vi fra Vestre Skole var talstærkt 

repræsenteret. 

 



7.   Forretningsorden for skolebestyrelsen på Vestre 

Skole  

- forslag fremsendt 

Se bilag vedr. skolebestyrelsens 

årsplanlægning 

Kim tager noter og sender et forslag til en ny  

forretningsordenen. SB har 5 dage til at kommentere 

den nye udgave. 

 

8.   Dagsorden på skolebestyrelsesmøderne 

- flere forslag (se bilag) 

Se bilag vedr. skolebestyrelsens 

årsplanlægning 

Vi bibeholder den værende dagsorden. God ide med 

tidsangivelse. 

 

9.   Årshjul for arbejdet i skolebestyrelsen  

- årshjul for sidste skoleår (bilag) 

Se bilag vedr. skolebestyrelsens 

årsplanlægning 

LB (Lars Sørensen) har udarbejdet et udkast til et 

årshjul. 

Punktet udskydes. 

10.   En kort- og langsigtet plan for SKAL, KAN og VIL 

emner 

Punktet udskydes 

11.    Mobiltelefoner og ‘device-politik’ / digital 

dannelsesplan på Vestre Skole  

- forslag til plan 

- forslag til proces der involverer alle 

relevante parter 

- indhold i en sådan plan 

- Input ønskes / fælles drøftelser 

LB har udarbejdet et forslag til en proces frem mod 

en plan. Punktet udskydes. 

https://drive.google.com/drive/folders/1Sp61dLa6WalvC4IJ1iev40EXqJlr41_N
https://drive.google.com/drive/folders/1Sp61dLa6WalvC4IJ1iev40EXqJlr41_N
https://drive.google.com/drive/folders/1Sp61dLa6WalvC4IJ1iev40EXqJlr41_N
https://drive.google.com/drive/folders/1Sp61dLa6WalvC4IJ1iev40EXqJlr41_N
https://drive.google.com/drive/folders/1Sp61dLa6WalvC4IJ1iev40EXqJlr41_N
https://drive.google.com/drive/folders/1Sp61dLa6WalvC4IJ1iev40EXqJlr41_N


12.   Fleksibel sommerferiepasning 

- hvad har vi tidligere svaret vedr. dette?  

Høringssvar (se bilag til 

skolebestyrelsesmøderne) 

- beslutning vedr. sommer 2019 

Punktet udskydes. 

13.   Evt. deltagelse i Skole og forældres landsmøde 

- landsmødet afvikles d. 23. + 24. november i 

Nyborg 

- tilmeldingsfrist d. 30/9 

Der var umiddelbart ikke interesse for 

deltagelse. 

 

14.   Databeskyttelsesrådgiver  

Skolebestyrelsen skal tage stilling til, om man ønsker 

at tage imod databeskyttelsesrådgiverbistand fra 

Silkeborg Kommune v/Mette Mejlsted Lundsgaard, 

DPO og jurist, eller om man ønsker at udpege sin 

egen databeskyttelsesrådgiver. 

● LB orienterer. Skolebestyrelsen ønsker at sige 

ja tak til at tage imod Silkeborg Kommunes 

tilbud databeskyttelsesrådgivning. 

15.   Evt.  

    

Dato 

23/8 

2018 

 

Pkt. 

  Skolebestyrelsesmøde d. 23. august 2018 kl. 

19.00 - 21.00 

 

Referent: Vibeke 

Til stede: Carsten, Lars, Line, Charlotte, Jacob, 

Stephan, Maria, Vibeke, Peter, Asta, Maria & Kim 

Fraværende: Gitte, Winnie, Vagn & Trine 

https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV
https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV


 

 

1) 

O Alle 

(15 min.) 

Præsentationsrunde i den nye skolebestyrelse 

Forældrerepræsentanter; Carsten, Line, Charlotte, 

Jacob, Maria & Kim 

Medarbejderrepræsentanter: Peter (Skole 

pædagog), Maria (lærer i udskolingen) 

Elevrepræsentant: Asta 9. årgang 

Ledelsesrepræsentanter. Lars (skoleleder), Stephan 

(pædagogisk leder) & Vibeke (pædagogisk leder) 

 

 

2)  

O Carsten 

og Lars 

(20 min.) 

Rammer for skolebestyrelsesarbejdet 

- Rundvisning på skolen.  

Bestyrelsen kigger på skolens “huse” 

- overordnede forhold vedr. skolebestyrelsen 

Den 10. september er der kursus for 

medlemmer af skolebestyrelsen, Lars har 

indkøbt hæfte til alle medlemmerne. 

 

- Mødeplan for skoleåret 2018/19 

Mødeplanen er sendt ud til alle medlemmer i 

bestyrelsen, samt årsplanen. 

 

- Møder, struktur, dagsorden m.m. 

Der er tavshedspligt. Referatet og 

dagsordenen er tilgængeligt og offentligt. 

Vi tager ikke personsager op i bestyrelsen. 

Der skrives referat direkte ind i dagsordenen 

på møderne, og bestyrelsens medlemmer har 

godkendt dagsordenen, hvis ikke der har 

været rettelser inden for 5 dage. Herefter 

tager Lars en kopi og lægger referatet ud på 

intra. 

- Årshjul for skolebestyrelsens arbejde 

- Obs på skolebestyrelseskursus d. 10/9 

 

Bilag:  



https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc

0cfHWujjUSAfZMKkwOTV 

- Mødeplan for skolebestyrelsen på Vestre 

Skole - skoleåret 2018/19 

 

- Silkeborg Kommune - 

Skolebestyrelsesårsplan 18-19 

 

 

3)  Alle 

(15 min.) 

Nyt fra 

- ledelsen 

Der er sendt nyhedsbrev ud i starten af 

skoleåret, med informationer om nye tiltag i 

skoleåret 18/19. Nye tiltag: KRAP for hele 

personalet (kursus/uddannelse), læringsbånd 

på alle årgange, elevsamtaler fastlagt i 

skemaet i alle klasser, forkortelse af pausen 

og øget tilsyn. 

- Skolebestyrelsesformanden 

Fokus på at komme godt i gang i den nye 

bestyrelse. 

- Henvendelser til skolebestyrelsen 

- Personale undervisning 

Mange gode tiltag, meget udvikling. Rundt 

omkring kan man opleve at størstedelen af 

lærerne føler sig presset - det er ikke alle, 

men der er meget “at se til”. 

- Personale fritid 

Nye børn i sfo og klub. Her er der også 

travlhed - der er mange “bolde i luften”. Der er 

nye måder at gøre ting på. 

- Elevråd 

Har ikke holdt deres første møde endnu. Den 

kortere pause virker godt - dejlig med pause 

sidst på dagen. Man er mere sammen i 

klassen. Læringsbåndet er ikke helt i gang 

endnu. 

 

https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV
https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV


 

3) 

O og D Lars + 

alle 

(15 min.) 

Forældremøder på alle årgange i september 

- Skolebestyrelsen repræsenteret på alle 

møder. 

0. årgang= Måske Winnie 

1. årgang= Måske Trine eller Vagn 

2. årgang= Maria 

3. årgang= Jacob 

4. årgang= Line 

5. årgang= Carsten eller Kim 

6. årgang=  

7. årgang= Line 

8. årgang= Charlotte 

9. årgang=  

 

- hvad vil det være relevant at italesætte som 

skolebestyrelse på møderne?  

Der nedsættes et udvalg, som beslutter hvilke 

3/4 punkter eller temaer der kan drøftes på 

forældremøderne. 

Udvalg: Charlotte, Line, Maria 

- (skolebestyrelsesrepræsentanten får 5-10 

min. på mødet) 

 

Bilag vedr. tidspunkter for forældremøder på Vestre 

Skole i september 2018: 

https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc

0cfHWujjUSAfZMKkwOTV 

 

4) 

O + D Lars + 

alle 

(15 min.) 

Forældre- og personalearrangement d. 28. 

august kl. 18.30 - 21.00 vedr. Fællesskaber, 

trivsel og mobning med Lisbeth Alnor, VIA. 

- program for aftenen 

Vi håber på, at vi bliver omkring 200 personer 

i Sydbyhallen. Alle er i samme båd - lærerne 

har ikke en specifik rolle den aften. 

- Særlige opgaver eller opmærksomheder fra 

skolebestyrelsen denne aften? 

Lars og Carsten byder velkommen 

 

Bilag: 

Introduktion til arrangementet d. 28/8 

https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV
https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV


https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc

0cfHWujjUSAfZMKkwOTV 

 

 

5) 

O + D + UB Lars + 

alle 

(25 min.) 

Aktuel høringssag vedr. Budget 2019 

(frist for høringssvar d. 30. august) 

- Høringsmateriale vedr. Budget 2019 

- Input til høringssvar fra skolebestyrelsen 

Det besluttes, at lars laver et udkast til et 

høringssvar, hvorefter det sendes ud til 

bestyrelsen, som herefter får 5 dage til at 

komme med indvendinger eller input. FRIST 

FOR HØRINGSSVAR 30. AUGUST 2018 

 

Bilag: 

https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc

0cfHWujjUSAfZMKkwOTV 

 

 

6) 

O Lars 

(5 min.) 

Abonnement til Politiken - Skoleliv 

https://skoleliv.dk/ 

Bestyrelsen får tilbudt et abonnement på Politiken-

Skoleliv, hvis de er interesseret. Alle medlemmer af 

bestyrelsen er interesseret. 

 

7) 

D Alle 

(5 min.) 

 

Evt.  

-  

    

Dato 

14/6-

18 

Pkt. 

 

 
O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB = Udtalelse/ 

beslutning 

 

 Skolebestyrelsesmøde d. 14. juni 2018 

Kl. 18.15 - 21.00 

 

Dagsorden/referat. 

ST 

 

https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV
https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV
https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV
https://drive.google.com/drive/folders/1c7LsZIre9Hxc0cfHWujjUSAfZMKkwOTV
https://skoleliv.dk/


Til stede. 

● Stig, Tom, Asta, PGI, PE, Carsten, Glennie, 

ST, Erik, VR og LB 

 

Fraværende. 

● Jeppe 

 

 kl. 18.15 - 

19.00 

Alle 

(45 min.) 

Fællesspisning på sidste møde i denne 

skolebestyrelsesperiode 

 

1) O Alle 

(25 min.) 

Diverse meddelelser: 

 

Ledelse: 

- bygningsmæssige ændringer i bygning E - 

Bilag: tegninger vedr. ombygning  

- Ombygning er lovet færdig 13/8 2018 - til 

skolestart. 

- LB orienterede også omkring projektet vedr. 

læringszoner på mellemtrin og udskolingen. 

 

Henvendelser til skolebestyrelsen: 

● Henvendelse vedr. kostpolitik. Dette er vi 

opmærksomme på. 

 

Personale - undervisning: 

● Vi er igang med et forsøg omkring 

mobiltelefoner i 4b. Det går godt og vi 

evaluerer efterfølgende. 

● Frivillig musik - stor tilmelding. 

● ( årgang på brobygningsforløb 

 

Personale - fritid: 

● MTB i klubben. Afprøver nye aktiviteter. 

Opmærksomhed på mulighed for MTB 

undervisning (spørg Stig. 

● Grillaften. 

● Planlægning af nyt skoleår og vi afventer de 

nye opgaveoversigter. 

https://drive.google.com/drive/folders/1ZLtvIxP-FnEtikqYD-RcPqGBKxYkDdUJ


 

Elevrepræsentant: 

● Aktivitetskassen: En kasse for udskolingen. 

Ting til aktiviteter til frikvarterene. Vi overvejer 

f.eks. pant for materialer. 

● Besøg på teknisk skole. Et godt forløb med 

både teori og praksis. 

 

Skolebestyrelsesformand: 

● Carsten er genvalgt til skolebestyrelsen. 

 

2) O Lars, 

Vibeke 

og 

Stephan 

(15 min.) 

Planlægning af næste skoleår - nye tiltag m.m. 

Orientering vedr.:   

● Vi er i gang med at udarbejde en rød tråd ift. 

uddannelse og job. 

● Valgfag med fokus på hele dage. 

● Vi samler teams i afdelingen og samle timer. 

● Vi styrke årgangsteamet 

● Vi styrke fagteam 

● L-teamet skal på skemalægningsinternat 

fredag og lørdag. 

● Vi er i gang med at undersøge muligheder for 

at styrke vores inklusionsindsatser. Dette 

undersøges sammen med både PPR og 

skoleafdelingen. 

3)  O og D Lars 

(15 min.) 

§16.b-ansøgninger  

Kortere skoledage ved konvertering af to ugentlige 

uuv-lektioner til to-voksen-lektioner i skemaet. 

- Gennemgang og begrundelser for 

ansøgningerne. 

Bilag: §16.b-ansøgninger og svar fra skoleafdelingen 

LB orienterer. 

 

Vi skal have opmærksomhed på, at 2-lærerordninger 

ikke evidensmæssigt er lykkes. L-teamet tror på 2-

lærertimer men er er opmærksomme. Evalueres i 

SB. 

 

https://drive.google.com/drive/folders/1ZLtvIxP-FnEtikqYD-RcPqGBKxYkDdUJ


4) O og D Lars, 

Vibeke 

og 

Stephan 

(10 min.) 

Anderledes dage/uger  

- nyt forslag til plan for disse dage 

Bilag: Nyt forslag til retningslinjer  

 

LB orienterer. 

Der er 8 uger i udskolingen. Dette er en forøgelse. 

Vi prøver at skabe en rød tråd ift. indskoling, 

mellemtrin og udskolingen. 

 

5) O og D Lars + 

alle 

(20 min.) 

Trivselsmåling maj 2018  

- resultater  

- hvordan vil vi arbejde videre med 

resultaterne? 

Bilag: Trivselsmåling maj 2018 skolerapport 

 

LB orienterer. 

 

Kommentarer: 

● Kan den lange pause være en årsag til 

trivselsudfordringerne? 

● Hvordan involverer i eleverne ift. resultatet af 

trivselsmålingen? 

 

6) O  Lars 

(10 min.) 

Ny skolebestyrelse 

- godkendelse af forøget antal 

forældrerepræsentanter i skolebestyrelsen i 

næste valgperiode 

- Konstitueringsmøde m.m. 

Bilag: Ansøgning og svar fra skolechefen 

 

LB orienterer. 

● 10 skolebestyrelsesrepræsentanter. 

 

7) D Alle 

(20 min.) 

Afslutning af nuværende skolebestyrelse 

- evaluering 

- gode råd til samarbejdet i den nye 

skolebestyrelse? 

- Tak for indsatsen til den afgående 

skolebestyrelse. 

https://drive.google.com/drive/folders/1ZLtvIxP-FnEtikqYD-RcPqGBKxYkDdUJ
https://drive.google.com/drive/folders/1ZLtvIxP-FnEtikqYD-RcPqGBKxYkDdUJ
https://drive.google.com/drive/folders/1ZLtvIxP-FnEtikqYD-RcPqGBKxYkDdUJ


 

Gode råd: 

● En større kobling til lokalsamfundet. Konkret 

idé: Etablerer et forretningsudvalg der kan 

tage konkrete/hurtige beslutninger ift. 

samarbejdet med lokalsamfundet. 

 

8) D Alle 

(5 min.) 

Evt. 

    

Dato 

24/4-

18 

Pkt. 

  Dagsorden/referat 

 

Til stede: 

Carsten, Tom, Poul Erik, Peter, Stephan, Vibeke, 

Lars 

Fraværende: 

Stig, Jeppe, Glennie, 

1.   Diverse meddelelser: 

 

Ledelse: 

- besøg af Børne- og Ungeudvalget på Vestre 

Skole d. 22/3 

Ledelsen fremlagde målsætninger osv. fra Vestre 

Skole.  

LB fremlagde “huset” for bestyrelsen, hermed også 

en orientering om, at Vestre Skoles personale næste 

år går i gang med et KRAP forløb, hvor der vil være 

fokus på Vestre Skoles værdier. KRAP er en 

forkortelse på kognitiv ressourcesøgende 

anerkendende pædagogik. Forløbet skulle gerne 

hjælpe os med at blive mere skarpe på vores 

værdier og metoder. KRAP er et forløb som man kan 



være med til selv at “designe”, og netop derfor har 

ledelsen valgt dette forløb. 

Børn og Unge udvalget har også lagt mærke til 

skolens kvalitetsrapport, og de vil høre hvad skolen 

har tænkt sig at gøre, for at skabe bedre resultater. 

 

I uge 18, 19 og 20 vil Vestre Skole få besøg af Nap 

fra pædagogisk udviklingssektion - inklusions 

support. Hun kommer og kigger på organisationen i 

forhold til, hvordan vi løser vores opgave med 

inklusion. 

 

- Læringssamtale med skoleafdelingen d. 18/4 

Ledelsen har været “i den varme stol” ved Huno, 

Charlotte og en konsulent fra PUS. Her var fokus på; 

Ledelse tæt på, læsning og overgange, motivation til 

at tage en ungdomsuddannelse efter 9. klasse og 

medarbejdernes adgang til ressourcepersoner.  

- Informationsmøde for forældre til kommende 

7. årgang . 

God opbakning og stort fremmøde til mødet. 

Forældre var tilfredse med informationen, og 

forældreråd på de tre klasser har allerede skabt et 

forældrearrangement den 23. maj. Forældrene blev 

orienteret om proceduren samt kommende 

skolebestyrelsesvalg. 

 

- Aktuelle forhold. 

 

Henvendelser til bestyrelsen 

En forældre har henvendt sig i forhold til Klubben. 

Han var på besøg for at hente sin datter, hvor han 

observerede, at eleverne spiller rigtig meget (for 

meget ifølge ham).  

Skolen har en mediepolitik som ligger på skolens 

hjemmeside. 

 

Personale - undervisning 

Poul Erik spørger ind i de forskellige team, hvor han 

denne gang oplever at lærerne i indskolingen føler 

sig presset på inklusionen. 



På mellemtrinnet er man i gang med at forberede et 

forløb omkring bæredygtighed. 

6. klasse arbejder meget på samarbejdet med. 

Forberedelserne til året forårskoncert er i gang. 

Forårskoncerten er den 8. maj 2018 og alle er 

velkommen. Gjessø og etablering af nye klasser. 

8A er lige kommet hjem fra lejrtur. 

9. årgang har lige fået offentliggjort udtræk. 

Lærerne er optaget af OK18 

 

Personale - fritid 

Pædagogerne er også optaget af OK18 

Dejligt med godt vejr - børn der leger ude. 

Rita er i gang med Den store bagedyst i sfo. 

Birgit starter også Den store bagedyst i Klubben. 

Peter cykler med et hold om torsdagen. 

Der er mange børn der gerne vil i salen og spille 

hockey.  

Man har ikke mulighed for at “game” hver dag i 

klubben. Der er dage, hvor der ikke spilles. 

 

Elever 

Elevrådet har møde i morgen onsdag den 25. april.  

De arbejder på at lave en fælles aktivitetskasse for 

udskolingen. Dette vil Asta fortælle mere om på 

næste møde. 

 

Skolebestyrelsesformand 

Afbud 

2.   Valg til skolebestyrelsen 

- status 

- igangværende og kommende aktiviteter 

- valgmøde d. 7. maj 

Vi søger kandidater til skolebestyrelsen. Der er valg 

den 7. maj 2018.  

LB har holdt informationsmøde, hvor der kom 4 

forældre der gerne ville høre om bestyrelsens 

arbejde. Det var primært indskolings forældre. 

Sidenhen er der kommet to kandidater mere, som 

kommer fra mellemtrinet. På informationsmødet for 



kommende 7. klasser blev forældrene også 

informeret om skolebestyrelsesvalget.’ 

 

Den 7. maj kl. 19.00 er der valgmøde.  

På nuværende tidspunkt er der 7 der har meldt sig. 

3.   FTU / Forældretilfredshedsundersøgelsen 

- Resultater fra undersøgelsen 

- Opsummering / overskrifter og tendenser i 

svarene 

- Hvordan skal vi arbejde med resultaterne? 

- Den videre proces 

Bestyrelsen kigger på resultaterne. 

Er det kommunale gennemsnit godt nok for Vestre 

Skole? MED-udvalget og ledelsen vil gerne ligge 

over gennemsnittet. 

Områder som; begrænsning af mobning, få barnet til 

at føle sig tryg, elevplaner, trafiksikkerhed, tilpasse 

undervisningen efter den enkelte er områder som 

der skal være fokus på fremadrettet. 

Skolen har allerede kigget på elevplaner, og er 

nysgerrig på hvad en god elevplan indeholder?  

Skolens medarbejdere mangler tilbagemeldinger fra 

forældre -sparring i forhold til at elevplanerne er 

ændret. 

Bestyrelsen opfordrer til mere involvering i forhold til 

børnenes læring. Hvis forældrene involveres i 

elevplanerne og kan følge med er det nemmere at 

bakke op og støtte sine børn i hverdagen. 

4.   Digital dannelse - plan for en proces vedr. 

udarbejdelse af en politik og retningslinjer for 

elevernes brug af mobiltelefoner, tablets m.m.  

- forslag til procesplan 

LB fremlægger forslag til strategi og retningslinjer. 

Medarbejderne oplever ikke at de er “klædt ordentlig 

på” til at snakke med forældrene om det. Man vil 

gerne have eksperthjælp. 

En af de store udfordringer medarbejderne oplever 

er, at børnene kender reglerne, og de ved, hvordan 

man skal opføre sig, men reglerne gælder alle andre 



og ikke dem selv. Her kan man spørge, om vi er 

tydelige nok som voksne? Ved de voksne hvilke 

værdier og holdninger vi har til forskellige ting - 

fællesskab? 

Vi ønsker en fælles strategi og retningslinje omkring 

mobiler/skærme på skolen. Hertil ønsker vi at 

inddrage eleverne (elevrådet i maj/juni 2018), 

inddragelse af medarbejdere, inddragelse af 

forældre (bestyrelsen). 

Forældrene ønsker tydelighed og en beslutning om, 

hvad skolens fælles holdning er til mobil/skærme i 

skoletiden. 

5.   Arrangement for forældreråd og kontaktlærere med 

oplæg af Lisbeth Alnor d. 24/5. 

- forslag til ændring i arrangementet 

- forslag til ny procesplan vedr. det styrkede 

samarbejde mellem skolen og forældrene 

vedr. samarbejdet om den gode trivsel. 

MED-udvalget har påpeget, at det var bedre at 

udskyde arrangementet for medarbejderne til efter 

sommerferien, da det koster dyrt at indkalde 

medarbejderne om aftenen. Samtidig er der mange 

af forældrerådene der bliver udskiftet op til 

sommerferien. 

Skolens ledelse spørger om  Lisbeth Alnor 

arrangementet kan blive et forældrearrangement på 

skolen - for alle forældre og uden medarbejderne? 

Eller skal vi vente til august hvor det bliver et 

arrangement for forældre og medarbejdere? 

Bestyrelsen foreslår at det skal være et arrangement 

for skolens pædagogiske personale og forældre i 

starten af det nye skoleår og inden de første 

forældremøder. På den måde har vi et fælles afsæt 

og mulighed for at drøfte indholdet på de kommende 

forældremøder i klasserne. 

6.   Planlægning af næste skoleår  

- status og sidste nyt 

- skolehjem-samarbejdsaktiviteter / 

prioriteringer m.m. 



I morgen torsdag er første fagfordelingsmøde med 

lærerne. Ledelsen kommer med et udkast som 

medarbejderne har mulighed for at opkvalificere. 

Lærerne har tidligere afleveret en oversigt over, 

hvilke fag de kan undervise i, hvilken afdeling de 

gerne vil være tilknyttet osv. Herudfra har ledelsen 

lavet et udkast, som lærerne skal hjælpe med at 

opkvalificere sammen på første fagfordelingsmøde. 

Næste år vil der være fokus på styrkelse af 

samarbejdet - skabe mulighed for at mødes.  

 

Ledelsen har udarbejdet et forslag til nyt skema, som 

er blevet præsenteret på sidste pædagogisk forum 

(for hele det pædagogiske personale). I skemaet 

lægger vi vægt på fælles pauser - pauser på samme 

tid på hele skolen. Efter den første pause (9.30-9.50) 

er der indført et læringsbånd efterfulgt af 2 lektioner. 

Middagspausen er reduceret til 45 minutter. 

Ledelsen kunne godt tænke sig - på sigt -  at invitere 

bestyrelsen ind i tanken om, at udskolingens elever 

ikke må efterlade skolen i middagspausen. Ledelsen 

oplever ikke, at det er trivselsfremmende for 

udskolingens elever at de må efterlade skolen i 

pausen.  

Bestyrelsens tilbagemeldinger på det nye skema er 

positive. Det ser ud til at være en god skoledag, med 

gode pauser i løbet af dagen.  

7.   Evt.  

Gåbussen: hvor er vi? Der er desværre ikke flere 

som bruger gåbussen på trods af det bedre vejr. 

Gåbuschaufførerne skal på belønningsdag den 3. 

maj i Viborg, og de er i gang med at lave en “flyer” 

som de vil uddele på Rolighedsvej om morgenen 

mellem 7.45-8.00. Gåbuschaufførerne har fået 

tilladelse til ikke at gå om morgenen, hvis de kan se 

kl. 7.30  i deres app, at der ikke er tilmeldte til turen.  



Dato 

15/3 

-18 

Pkt. 

  Dagsorden/referat 

 

Til stede: Stig, Glennie, Erik, Poul Erik, Peter, Asta, 

Vibeke (VR), Stephan (ST), Lars (LB) 

 

Fraværende: Afbud fra Carsten, Tom, Jeppe 

1. O Alle Diverse meddelelser: 

 

Ledelse 

1.Emneuge i uge 12 og skolefest d. 22/3 

- VR/LB fremlægger kort produkt og indhold. 

2. Sidste nyt vedr. processen omkring ‘skolens rum’ 

med Gorm Sæderup. 

● Proces med personalet vedr. læringsrum. 

● Konkrete lokale ændringer pga. elever fra 

Gjessø hvilket medfører 3 spor i udskolingen. 

● Input ift. rum og pædagogik herunder den 3-

pædagog og læringszoner. 

● Disse processer har bla. medført at vi 

genindfører afdelingsopdeling - indskoling, 

mellemtrin og udskoling. Vi samler 

mellemtrinnet i Hus3. 

● Derudover er der fokus på de praktisk-

musiske fag og dertilhørende lokaler. 

 

Henvendelser til bestyrelsen. 

Henvendelse vedrørende “beskyttelse” når man 

bruger løbehjul? 

● Dette punkt tages op og besluttes på næste 

SB møde 

● Har man løbehjul og rulleskøjter med i skole 

så anbefaler vi at man medbringer cykelhjelm 

og håndleds/knæ beskyttelse. 

● Vi anbefaler det samme for rulleskøjter 

● I skoletid 6.30-17.00 

 

Kan vi friske udearealerne op? 

● Vi er i gang herunder “leg på streg”. 

● Vi har fokus på dette ift. Emneugen. 



● Der er tidligere nedsat en arbejdsgruppe der 

skal komme på forbedringer af udearealerne 

for små penge. 

● Der opfordres til, at der udarbejdes en 

overordnet plan. Evt. med støtte fra “Andreas” 

 

Henvendelse vedr. afholdelse af fødselsdag. 

● Forældrene i de pågældende forældreråd 

beslutter retningslinier for afholdelse af 

fødselsdag. 

 

Mobil- og skærm politik. Hvad er Vestre skoles 

holdning? 

● Ledelsen kommer med et oplæg til en proces.  

 

Personale Undervisning 

Vi er optaget af: 

● Der arbejdes med elevplaner 

● Emneuge og skolefest 

● Strejke og lockout 

● Lejrtur til Kbh (8. årgang) 

 

Personale Fritid 

Vi er optaget af: 

● Strejke og lockout 

 

Elevråd 

Vi er optaget af: 

● Efterspørger alternativer til “Gamerrummet” i 

klubben f.eks. FabLab 

● Bedre WIFI 

● Emneugen 

● Godt at møde Vibeke/VR 

 

2. O + D Lars Timefordelingsplan - skoleåret 2018/19 

Timefordelingsplan og økonomiske oversigt (budget 

for 2018) præsenteres for bestyrelsen med henblik 

på godkendelse 

Planlægning af skoleåret 2018/19 - status og 

forventet proces 



● Lars fremlægger timefordelingsplan og 

økonomiske prioriteringer. Godkendt. 

 

3. O + D Stephan Feriepasning - beslutning fra BUU  

Hvad betyder det for Vestre Skole? 

- Vestre skole benytter den centrale 

pasningsordning i alle uger. 

- Klubben følger skolens 200 skoledage. 

 

4.  O Stig og 

Lars 

Valg til skolebestyrelsen  

Proces og aktiviteter i den kommende tid. 

LB fremlægger tidsplan herunder:  

● Informationsmøde og vi ser meget gerne at 

forældrerådene deltager ved 

informationsmødet. 

● Valgmøde med evt. fredsvalg eller kampvalg 

 

5.  O + D Alle Trafiksituationen - opfølgning på tidligere drøftelser 

Møde med Sydbyens Aktivitetsråd d. 7/3 

Gåbus fremadrettet ? 

Andre initiativer ? 

● Et fint møde med Sydbyens trafikråd og Hans 

Okholm. 

● Der er fokus på Lyngbygade og trafikken 

omkring skolen. 

● Der foreligger en opsummering af mødet. Vi 

enige med den udarbejdede opsummering. 

Gåbussen. 

● Vi er lidt udfordret. Chaufførerne er udfordret 

på motivationen, fordi vi ikke har mange 

gåbus-elever. 

● Der kommer en belønnings tur for alle de 

søde og vedholdende chauffører. 

● Vi fortsætter frem til sommerferien. 

  



6. O  Vibeke 

og Lars 

Den gode overgang til nye 7. klasser 

Samarbejde med Gjessø 

Procedurer / “Sådan gør vi…” 

Forældreinddragelse i den gode opstart 

● LB og VR fremlægger. 

● Planen er godkendt 

 

7.  O Lars Det forpligtende samarbejde med Virklund og Gjessø 

Skole 

Igangværende og fremadrettede tiltag. 

● LB fremlægger igangværende tiltag - det 

drejer sig bl.a. samarbejde mellem skolernes 

børnehaveklasseledere, administrative 

medarbejdere og ledelser. LB redegjorde for 

intentionerne for det fremadrettede 

samarbejde. Der er forskellige tiltag, som 

gøres konkrete fra skoleåret 2018/2019. 

 

8. O Lars og 

Stig 

Forældrearrangement i maj 2018 

Forældreråd og lærere mødes  

Fælles oplæg vedr. trivsel og anti-mobning 

Formål med arrangementet  

Fælles aftaler og styrkelse af samarbejdet mellem 

skolen og forældrene 

Input til skolens trivsels- og antimobbestrategi 

● LB og formanden. 

● Med afsæt i oplægsholderen fra 

inspirationsdagen på VIA d. 26/2, hvor 

skolebestyrelsen deltog (Stig og Carsten). 

 

9.   Alle Punkter til næste skolebestyrelsesmøde d. 24/4 

● Løbehjul og beskyttelse. 

● Mobil- og skærmpolitik. Ledelsen fremlægger 

en procesplan. 

 



10  Alle Evt. 

Stig og Lars - møde med det nye børne og 

ungeudvalg. 

Et møde med mulighed for direkte dialog med 

udvalget. Vi talte blandt andet om udearealer, 

madhuset m.m. 

    

Dato 

01/02

-18 

Pkt. 

  Dagsorden/referat 

Til stede: 

Fraværende: Afbud fra Tom, Erik og Glennie. 

 

1. O  Meddelelser: 

 

Ledelse 

- orientering om indskrivningsmøde d. 17/1 

- diverse orienteringer 

 

Mange forældre mødte op til indskrivningsmødet.  

Fristen for indskrivningen er den 21. 

Vi har 44 elever fra eget distrikt, som har valgt os. 

Udover de 44 er der 14 der også har valgt os. Det er 

skoleafdelingen der træffer beslutningen om, hvor 

mange af de 14, som får plads på Vestre Skole. 

Økonomi:  

Vi havner på -568.000 kr. det betyder vi har 

nedskrevet vores gæld markant. Fritidsdelen har fået 

et plus på økonomien. 

Skoleafdelingen afvikler for første gang en 

forældretilfredshedsundersøgelse i marts måned. 

Det er første gang man gør dette i Silkeborg. 

Undersøgelsen skal fremlægges for 

skolebestyrelsen, og skal drøftes på MED. 

Medarbejderne skal naturligvis også informeres om 

undersøgelsen.  

Man kan forvente resultatet medio april.  



Vi skal have så mange forældre som muligt til at 

besvare undersøgelse. Det skal være tydeligt, at vi 

som skole opfordrer til at alle forældre svarer. 

I uge 8 kommer der information ud til forældrene. 

 

Den 22. marts har vi skolefest. I uge 12 vil der blive 

fokuseret på trivsel og fællesskab. Vi arbejder 

sammen på kryds og tværs af årgangene. Emnet 

bliver: Nøglen til venskab. 

 

 

Henvendelser til skolebestyrelsen 

Vi får gode henvendelser fra forældre. Mange af 

henvendelserne handler om den lange pause fra 12-

13. I weekenden vil der blive sendt et skriv ud til 

forældrene med en tydeliggørelse af de tiltag der er 

sat i værk her og nu. Vi informerer om den korte og 

den lange bane.  

Der er også henvendelse angående trafikken 

omkring Vestre Skole. En opfordring til at skrive til de 

ældste elevers forældre, så de ikke kører deres børn 

i skole. Trafikken på Rolighedsvej er blevet værre. Vi 

ser børn uden lys. 

Vi har fået en henvendelse fra en forældre angående 

nye klasser på 0. årgang. Man ønsker mulighed for 

at kommunikerer mellem de forskellige klasser og 

årgange.  

Man undrer sig over at pædagoger ikke er med til 

skole/hjem samtaler, og der ikke er en forældreråd i 

sfo. Ledelsen arbejder med en model for næste 

skoleår 

Personale - undervisning 

Der er travlt med at planlægge uge 6, som er en 

anderledes uge på Vestre Skole. 

Valgfag: der er ikke stor opbakning til valgfagene i 

Virklund 

3. årgang har fået chromebooks. 

Der arbejdes med elevplaner på hele skolen. 

Ledelsen har udarbejdet en plan for elevplanerne 

både angående indhold, ramme og samarbejde med 

hjemmet.  



 

Personale - fritid 

Birgit er tilbage i klubben efter uddannelsesorlov. 

Anne som var vikar for Birgit er nu ansat i sfoén.  

Dejligt at udskolingen har mulighed for at benytte 

hallen i to af pauserne. 

Fritidsdelen kan mærke opbakningen, hvilket de er 

meget glade for. 

 

Elevråd 

På sidste elevrådsmøde blev der diskuteret indhold i 

de store pauser.  

Eleverne ville gerne have mulighed for at gå i hallen i 

pausen. Man vil gerne have jordtrampoliner ude på 

grusarealet i skolegården, og man vil gerne have 

mere aktivitet i skolegården. 

Det virker som om eleverne er glade for aktiviteterne 

i hallen. Der mangler lidt information ud til eleverne, 

man er usikker på, hvornår hallen er åben osv. 

 

2.  O og D  Kvalitetsrapport og Institutionsaftale for Vestre Skole  

- trække hovedlinjerne op fra de to dokumenter 

- hvilke indsatser tænkes iværksat? 

Kvalitetsrapport  

Institutionsaftale 

På sidste møde gennemgik vi kvalitetsrapporten. 

Inden for nærmeste fremtid vil bestyrelsen også se 

institutionsaftalen. 

 

3.   Høring/udtalelse fra skolebestyrelsen vedr. den 

overordnede kvalitetsrapport for Silkeborg 

Kommunes folkeskoler 2016/17 

 

Følgebrev vedr. skolebestyrelsens udtalelse om den 

overordnede kvalitetsrapport 

 

Udkast til kvalitetsrapporten for Silkeborg Kommunes 

folkeskoler 2016/17 

 

https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsSXBieTc5ZHQzRFk
https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsSXBieTc5ZHQzRFk
https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsSXBieTc5ZHQzRFk
https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsSXBieTc5ZHQzRFk
https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsSXBieTc5ZHQzRFk
https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsSXBieTc5ZHQzRFk


Der er mulighed for at sende et høringssvar ind i 

forhold til kvalitetsrapporten.  

Skolebestyrelsen bakker op om et høringssvar 

angående øget ressourcer, hvis der skal være håb 

om at hæve gennemsnittet/niveauet. 

Lars laver et udkast. 

 

 

4. O og D  Planlægning af næste skoleår 

- herunder overvejelser og beslutninger vedr. 

ændringer og tiltag (herunder planer om 

ændring af faseopdeling) 

Der laves evaluering af forskellige områder, så vi 

bliver skarpe på, hvad vi vil “tage med ind” i det nye 

skoleår.  

Næste skoleår bliver faserne nedbrudt og der 

etableres tre afdelinger. 

5.    Evaluering af relevante dele af indhold/struktur m.m. 

i indeværende skoleår - set med skolebestyrelsens 

perspektiv 

 

Skolebestyrelsen vil gerne at der er meget fokus på 

Gjessø samarbejdet og overleveringen. 

Derudover er valgfag og understøttende 

undervisning må også gerne være fokusområder. 

6. O og D  Valg til skolebestyrelsen 

- tids- og procesplan for dette 

- skal vi have forskudte valg hver andet år? 

- tiltag fra skolebestyrelsen 

- tiltag fra skolens ledelse 

 

Valgbestyrelsen: Stig, Lars og en forældrevalgt 

mere. 

Stig og Lars laver en plan. 

7.  O  Proces vedr. skolens rum  

- læringsmiljøer 

- overvejelser vedr. bygningsmæssige 

ændringer m.m. 



Vi har gang i projekt med Gorm Sæderup fra 

kommunen, hvor der er fokus på skolens rum.  

8. O og D  Gåbus - status 

- meget få passagerer 

- hvorfor er der ingen passagerer? / hvad er vi 

oppe mod? 

- chaufførerne er ved at være lidt trætte af, at 

der ikke er så meget i opgaven / motivation til 

at blive ved? 

- kan vi lave ændringer i modellen? / undlade at 

gå ture, hvor der ikke er passagerer og bruge 

ressourcerne på andre tiltag? 

- hvor længe forsøger vi at holde liv i 

konceptet? / finder alternativer til dette 

koncept? 

- hvad kan vi gøre fremadrettet? 

 

Circle K ruten har det svært. På det seneste er der 

kommet tre passagerer på ruten, hvilket er 

fremgang.  

Carsten samarbejder med politiet i forhold til at øge 

fokus på sikkertrafik. 

Til foråret kan vi arbejde på en kampagne, hvor 

gåbus-chaufførerne kan hjælpe med at gøre 

opmærksom at de er der.   

Kunne man lave en konkurrence/kampagne på 

klasseniveau, hvor der er fokus på at så mange som 

muligt, skal gå i skole? 

 

9. D  Punkter til næste skolebestyrelsesmøde d. 15. marts 

10.   Evt. 



    

Dato 

pkt.  

11/12 

 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB = Udtalelse/ 

beslutning 

 Bemærk: kl. 18.00 - 21.00 

Dagsorden/referat  

Til stede: 

Fraværende: Afbud fra Glennie, Jeppe, Pia 

 

1. O + D  Meddelelser: 

 

Ledelse. 

Vi er kommet godt i gang. Første ændring er, at 

styrke teamsamarbejdet og mødestruktur. Vi ser en 

personalegruppe der gerne vil forandringer. 

 

Henvendelser til skolebestyrelsen. 

1. Den lange pause herunder konflikter og spille 

computerspil i pausen. Hvad tilbyder Vestre 

skole? 

2. Digital dannelse. Hvad er Vestre skoles 

holdning? 

3. Efterspørger et forældreråd i SFOen. 

4. Buskørsel på Solbakkevej. 

5. Rundkørsel ved den nye Rema1000 m. et 

trafikalt fokus. 

6. Pia ønsker at træde ud af skolebestyrelsen og 

udtræder. 

7. Efterlyser referater til skolebestyrelses 

møderne. 

8. Pøt-Sø-Stien og cykler. Der er mange cykler. 

 

Personale - undervisning. 

November og december en travl tid med blandt 

andet skole-hjem samtaler, anderledes-uge i Hus3, 

sproguge, nye elever og juletraditioner m.m. 

 

Personale - fritid 



Juletraditioner i fokus. Julie er desværre stoppet 

efter kort tids ansættelse. 

 

Elevråd. 

Æbleskive salg i dag. Vi har fået en ny lærer 

tilknyttet til elevrådet. 

 

2. O + D  Opfølgning på dialog- og videndelingsmøde for 

forældrerådene d. 28/11 

- hvad var udbyttet af mødet? 

- hvad giver tilbagemeldingerne fra 

forældrerådene anledning til i 

skolebestyrelsen? 

- det videre arbejde med styrkelse af 

forældresamarbejdet 

 

Super aften. Der var en god energi og den direkte 

form var god. 

Vigtigt med en orientering af medarbejderne. 

Hvad er næste skridt? Det kunne være en proces og 

et tidspunkt hvor medarbejdere og forældre mødes. 

En opfordring til at styrke en vi-kultur mellem 

forældre og medarbejdere. 

3.  O + D  Gåbus-projektet 

- status 

- erfaringer 

- fremadrettet 

 

Har været i gang i 4 uger. Der var i starten ikke 

mange tilmeldte. Vi forkælede chaufførerne i starten 

og de er nu godt i gang. Vi har optil 8 tilmeldte 

elever. Vi har været i MJA. Min købmand har 

sponsoreret en kurv til chaufførerne. Det er vigtigt, at 

vi fortsat forkæler de tilmeldte elever og 

chaufførerne. 

Skal vi igangsætte en forældreintro til Appen? 



4.  O  Kulturanalyse på Vestre Skole 

- resultater af spørgeskemaundersøgelse 

blandt skolens pædagogiske personale 

- det videre arbejde med pædagogiske 

læringsfællesskaber og kvalificeringen af 

arbejdet med elevernes læring og trivsel 

 

Lars fremlægger nøgletal fra kulturanalysen. Ingen 

kommentarer fra skolebestyrelsen. 

5.  O + D  Kvalitetsrapport  

- indhold 

- skolebestyrelsens bidrag 

 

Lars fremlægger nøgletal fra kvalitetsrapporten. 

Kommentarer fra skolebestyrelsen: 

Udvikle pædagogikken - maskinrummet 

Styrke forældresamarbejdet herunder 

forældrebanken. 

 

6. O  Proces vedr. ‘skolens rum’ 

- overvejelser om bygningsmæssige ændringer 

- læringsmiljøer 

- læringssyn / læringsgrundlag 

 

Lars fremlægger den igangværende proces. 

Input: Kan der være delelokaler med andre skoler? 

 

7. O + D  Udvikling af valgfag 

- samarbejde med Virklund Skole 

- udviklingsarbejde omkring hele dage 

 

Lars orienterer om en videreudvikling af valgfagene. 

8.   Evt. 

 



    

Dato 

pkt. 

 

8/11 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB = Udtalelse/ 

    beslutning 

 Dagsorden/referat 

Til stede: 

Fraværende: Tom Andreæ (afbud), Poul Erik 

Andersen (afbud), Carsten Bo Søndergaard (afbud) 

1) O + D  Nye ledere startet på Vestre Skole  

- præsentation af Stephan og Vibeke 

- tanker og overvejelser vedr. opgave- og 

ansvarsfordeling i ledelsesteamet 

- evt. spørgsmål og kommentarer 

Ledelsesteamet har lavet et skriv i forhold til hvilke 

ansvarsområder ledelsen har på hver deres post. 

Lars gennemgår dokumentet. Ledelsesteamet vil gå i 

samme retning, så ledelsen ikke bliver tre 

individuelle enheder men et team - et koordinerende 

og samarbejdende team!  

Kerneopgaven er fælles for hele skolen= elevernes 

trivsel og læring. 

Bestyrelsen vil gerne have revurderet om begge 

pædagogiske ledere skal deltage på 

bestyrelsesmøderne fremadrettet, men i 

opstartsfasen giver det rigtig god mening, at begge 

pædagogiske ledere deltager.  

Der har været brandøvelse på skolen, og det gik 

ganske godt. Der er nogle områder der skal 

forbedres, men det er sat i gang. 

2) O  Orientering om økonomi  

- Vestre Skoles økonomi - nov. 2017 

Skolen har de sidste par år haft underskud. Der er 

lavet en tilbagebetalingsmodel. Lars gennemgår en 

økonomioversigt, som viser at der er sket en 

forbedring. 

Budget 2018 på skoleområdet i Silkeborg Kommune 

Der skal spares 1.25 mill på skoleområdet. Man kan 

håbe, at man ikke kommer til at mærke besparelsen 

på de enkelte skoler. Om nogle måneder vil vi få 



budget for 2018. Bestyrelsen vil blive nærmere 

informeret om dette i den nærmeste fremtid. 

3) O  Det forpligtende samarbejde (Virklund, Gjessø og 

Vestre) 

- samarbejdsaftalen præsenteres for SB 

- forventning til aktiviteter og samarbejde i 

indeværende skoleår 

Der er lavet princip for det forpligtende samarbejdet 

mellem de tre skoler. Ledelserne har lavet en fælles 

målbeskrivelse for samarbejdet. Fokus er bl.a. 

videndeling og øget motivation. Man vil gerne udvikle 

på valgfag, åbne op og arbejde ud - styrke 

udskolingen på de tre matrikler samt meget andet. 

Disse punkter kan læses i SMTTEN lavet på det 

forpligtende samarbejde. 

 

Der er allerede en positiv fortælling/omtale om 

overgangen fra Gjessø til Vestre.  

4) O + D  Orientering om dialogmøde med BUU d. 24/10 på 

Sejs Skole 

- Tema: Samarbejde mellem skole og hjem i 

forhold til børnenes trivsel 

Alle skoler skal have en antimobbestrategi. Hvis 

skolen ikke har sådan en, kan forældrene klage. Man 

kan ikke nøjes med et værdi princip, men man skal 

have en form for handlingsplan. Vi skal have 

udarbejdet en antimobbestrategi samt en 

handlingsplan. Dette skal laves i samarbejde med 

medarbejderne, som kræver et grundigt arbejde.  

 

5) D  Fællesarrangement for klasseforældrerådene på 

Vestre Skole - tirsdag d. 28/11 kl. 19.00 - 21.00. 

- forslag til og drøftelse af program/indhold 

Carsten og Stig har udarbejdet et idekatalog til 

forældresamarbejde/klasserådene. Her kan man 

finde megen inspiration. Der kan også findes 

materialer på www.foraeldrefiduser.dk   



Hvad vil vi med aftenen? Hvordan kan vi blive 

stærkere sammen? 

- samarbejde mellem skolen og forældrerådene 

- Hvordan kan vi skabe trivsel på skolen?  

- Tage emner op som forældrene skal fordele 

på årgange 

- Hvordan inkluderer vi alle forældre i 

klasserne? 

28. november 

Mål: at lave en kvalificeret liste til forældrerådene, 

hvor emner/temaer fordeles på årgange. Få 

forældrene til at tale sammen - trives forældrene 

trives børnene også. 

6) O + D  Trafikforholdene ved skolen 

- møde med Vej og Trafik d. 30/10 

- Gåbus / status 

Vej og Trafik har været på besøg.  

Der er sendt et skriv ud til forældrene angående 

Gåbus. Der er uddannet 20 unge mennesker som 

hver dag “samler de mindre op”. 

7) O + D  Evt. opsamlinger fra forældremøderne afviklet i 

september og oktober + aktuelle 

forældrehenvendelser. 

 

   Meddelelser: 

Ledelse - se punkt 1 

 

Henvendelser til skolebestyrelsen: 

Der har været forældrehenvendelser, men de negative 

elementer stammer primært fra sidste år. Kritikken 

handler om vikardækningen, og at eleverne har fået 

tidligere fri. Samtidig er oplevelsen at vikarerne ikke er 

kompetente nok. Efter Lars er tiltrådt er det meget lidt 

undervisning der er blevet aflyst. Samtidig er der fokus 

på, at vikarerne er kendte, samt vil ledelsesteamet gerne 

bruge tid på at klæde vikarerne godt på til opgaven. 

Glennie har også modtaget en forældrehenvendelse. 

Forælderen er i kontakt med lærerne og med Lars. 

Samtidig har der været snak om uheldige episoder på 6. 

årgang, hvor en dreng får trukket bukserne ned og er 



rigtig ked af at komme i skole. Glennie opfordrer 

forældrene at tage kontakt til skolens ledelse. 

Unge mennesker opholder sig på skolens område- og tag 

om aftenen og i weekenden. Dette skal vi være 

opmærksomme på. De rydder ikke op efter sig, de 

efterlader dåser, flasker og cigaretskodder. Peter har 

taget kontakt til SSP og Niels Gøttler vil opfordre til at 

patruljere i området. Som skole kan vi opfordre forældre 

til at snakke med deres børn og være nysgerrig på, hvad 

børnene laver i deres fritid. 

 

Personale - undervisning 

Der er ansat nyt personale. Halloween festen blev 

afholdt fredag den 3. november og med stor succes. Det 

var en hyggelig aften og stor opbakning. 

 

Personale - fritid 

Man glæder sig til den nye ledelse kommer rigtig godt i 

gang.  

 

Elevråd 

Der har været afholdt elevrådsmøde i dag den 8. 

november. Det handlede meget om æbleskive-salg samt 

dans i idræt. Eleverne er utilfredse med at danse hele 

tiden, og vil gerne have mere variation. Snakken gik på, 

hvordan man kunne snakke med læreren på en god og 

sober måde. 

 

8)   Evt.  

Dato 

pkt. 

 

19/9 

 

O = Orientering 

D = Drøftelse 

UB = Udtalelse/ 

    beslutning 

   Oplæg Dagsorden/referat 

Tilstede: Stig, Tom, Erik, Carsten, Asta, Peter og 

Lars 

Ledelsen:  

Der er godt gang i forældremøder på alle årgange. 

Forældrehenvendelser: Se pkt. 5 

Personale: 

Lidt snak om udviklingen i SFO:  



fx aktiviteter i SFO, forældreråd? 

 

Elevråd arbejder med: 

Elevers indragelse i UV  

To rep. har deltaget i det fælles elevråd. 

 

 

 

1) O  Velkommen til elevrådsrepræsentanterne i 

skolebestyrelsen 

Asta 8. a 

2) O  Aktuel status på ansættelse af nye pædagogiske 

ledere 

- ansættelsessamtaler d. 25/9 

- der var henholdsvis 22 og 23 ansøger 

- der kommer 7 til samtale 

2. samtale onsdag d. 27/9 

3) D  Tilbagemeldinger fra forældremøderne der er afviklet 

på nuværende tidspunkt 

- gåbus 

Carsten har været på kursus og er superbruger, der 

kontakt til 6. og 7. årgang.  

Der skal gennemføres et chaufførkursus. 

Carsten arbejder videre. 

 

- andre tilbagemeldinger  

I forældre mappen skal gåbusprojektet vendes. 

- aftaler vedr. de sidste forældremøder (der er 

en enkelt ændring) 

- forældrerådenes rolle / invitation til et fælles 

arrangement for forældrerådene  

Forældreråds mappe skal indholde: 

Alkohol, på 7. årgang 

gåbus på 5. årgang. 

Fællesarrangement skal afholdes i november 

måned. 

Indhold: 



Idemappe. Forventninger fra SB, Hvordan bliver vi 

stærkerer sammen. SB valg 2018 

 

Henvendelse fra forældremøde 3. årgang 

Skolepatruljer er vendt og undersøgt før, der er ikke 

kommet nyt til. Vi arbejder med gåbus i stedet for at 

begrænse biltrafikken på Rolighedsvej. 

 

4) O og D  Forpligtende fællesskaber (DFS) 

- principper for samarbejdet mellem Gjessø Skole, 

Virklund Skole og Vestre Skole 

- videre arbejde med samarbejdsaftale 

Samarbejdsaftale DFS principper 

 

Principperne er vedtaget i SB Vestre Skole 

 

 

5) O og D  Aktuelle forældrehenvendelser 

- Vedr. kortere skoledag og to-lærer/pædagog-

lektioner 

Emnet er debatteret. Eleverne får det timetal de skal 

have. Der er tolærertimer på alle husdage. 

- elevplaner 

Emnet omkring elevplaner er taget til efterretning og 

der vil blive arbejdet med det i et nyt ledelsesteam  

- trivsel og antimobbe-strategi 

Ledelsen arbejder videre med en antimobbestrategi 

sammen med personalet. 

Forældrehenvendelser - bilag 

6) O og D  Henvendelse fra Mariehøj Idrætsforening 

- ønsker udtalelse fra Vestre Skole vedr. to 

emner. 

Vi ønsker ikke at deltage i omforandring af banerne 

på MIF. Skolen har brug for asfaltbanerne i 

undervisningen. 

Henvendelse fra Mariehøj Idrætsforening - bilag 

https://docs.google.com/document/d/1LujV0duASx8SoxRLOki49cdHMqsO9G58wq9QwptkaO4/edit
https://docs.google.com/document/d/1LujV0duASx8SoxRLOki49cdHMqsO9G58wq9QwptkaO4/edit
https://docs.google.com/document/d/1LujV0duASx8SoxRLOki49cdHMqsO9G58wq9QwptkaO4/edit
https://docs.google.com/document/d/1LujV0duASx8SoxRLOki49cdHMqsO9G58wq9QwptkaO4/edit
https://docs.google.com/document/d/1LujV0duASx8SoxRLOki49cdHMqsO9G58wq9QwptkaO4/edit
https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsUkhuaVRKWnV2Qjg
https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsTGxIeFFpUldqODA


7) O og D  Lærerens dag d. 5. oktober 

- bilag vedr. dette vedhæftet 

- tiltag på Vestre Skole? 

SB vil gerne markerer dagen, der indkøbes 

morgenbrød til alt personale. LB sørger for det. 

Brev til skolebestyrelsen vedr. Lærerens dag 2017 - 

bilag 

8)   Offentligt debatmøde med overskriften: “Hvad skal vi 

med skolen?” på VIA onsdag d. 20/9 kl. 19.00 - 

21.30.  

 

Program debatmøde 

9)   Evt. 

principper for lejrskole: 

    

17/8   Tilstede: Lars, Poul Erik, Stig, Pia, Glenni, Carsten, 

Erik og Peter 

Afbud: Tom, Stefan og Jeppe 

 

1.   Velkommen til Lars 

Personale undervisning. 

1. skoledag - ønske om et sted, hvor alle kan være 

og se og høre hvad der sker. 

2. Ønske om mere rengøring 

3. 7. årgang kommet godt igang 

 

 

Personale fritid 

Vi er kommet godt igang. 

forældre har taget en kollektiv beslutning ang. at børnene 

skal i klub. 

SFO 179 børn 

Klub 131 børn 

https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsWEJRS2hYMFVTbFk
https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsWEJRS2hYMFVTbFk
https://drive.google.com/drive/folders/0B6FXO5zExmXsNVhVOEpWTjRKVXM


2.   Gensidige forventninger / Lars’ forventninger til 

samarbejdet i skolebestyrelsen. 

 

Der er SB valg i foråret, der skal gøres klar til det efter jul. 

Drøftelse om der skal være forskudt valg. 

 

Der kunne være forskellige temaer på SB møderne.fx 

inklusion, AKT osv. 

 

Vi har brug for en leder der er mere i “maskinrummet” 

 

Brug bestyrelsen til at sparre med i forhold til 

dagligdagen, fx lejrskole, sprog, værdier. 

 

 

3.   Opstart af skoleåret 2017/18 - status 

- herunder tilbagemeldinger fra de pædagogiske 

medarbejdere (Pædagogisk Forum d. 8/8-17) 

Vi er kommet godt i gang 

4.   Plan for ansættelse af pædagogiske ledere 

 

En pæd. leder der er fortrinsvis i fritid og indskoling/fase 

1. 

Anden pæd. leder kobles fortrinsvis på fase 2.  

Der er uddelt forslag til tidsplan for ansættelses . 

Stig, Erik og Carsten deltager, Pia kan deltage i 

udvælgelse. 

 

5.   Høringssag - Budgetmateriale (tidligere udsendt) 

 

 Lars formulerer et udkast til bestyrelsen 

6.   Årshjul for skolebestyrelsens arbejde og drøftelse af evt. 

temapunkter på skoleårets møder 

 

Årshjul er uddelt og der arbejdes ud fra det fremover 

7.   Evaluering - konvertering af uu-lektioner til 

konfirmandundervisning i skoleåret 2016/17 

- udtalelse fra skolebestyrelsen vedr. dette 

 

Hvordan forholder vi os til de elever der ikke skal 

konfirmeres? 

Det er uhensigtsmæssigt at konfirmationshold er i forhold 

til de gamle klasser. 



 

SB vil gerne at det fortsætter. 

 

8.   Forældremøder / skolebestyrelsens deltagelse  

- hvem kan deltage i hvilke møder? 

- hvilket indhold / hvad vil bestyrelsen gerne sige til 

forældrene?   

 

Plan udleveret, der deltager en fra SB til hvert 

forældremøde 

9.   Brand- og evakueringsplan / øvelse på Vestre Skole i 

starten af september  

 

Orientering fra Lars 

10.   Invitation til temamøde 

 

Lars eftersender materiale til SB medlemmerne 

11.   Evt. 

Carsten fortæller om “gåbus”  SB tager det med til 

forældremøder og hører om det kan have interesse i 0.-

3.klasse 

Forældrerådene skal have mulighed for at sende forslag 

til SB. 

Der udsendes en mødeindkaldelser senest 5. dage før 

SB møde.  

Forældrerådene verificeres på skoleintra 14 dage før. 

Link til google drev skal være mere synlig på skoleporten. 

 

 

 


